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Varčevanje da, toda na čigav 
račun?

Stanje javnih financ v Sloveniji je zaskrbljujoče. 
Med najbolj perečimi področji je zdravstvo, kjer so 
ob povečanju stroškov soočeni z upadom prihod-
kov. Upravni odbor Zavoda za zdravstveno zava-
rovanje Slovenije (ZZZS) je zato sklenil, da je tre-
ba čim prej pripraviti rebalans finančnega načrta, 
saj so v prvih petih mesecih letošnjega leta pride-
lali za skoraj štirideset milijonov evrov izgube. Pri-
hodki ZZZS so znašali 960 milijonov, odhodki pa 
milijardo evrov. Ker je imel ZZZS ob koncu prete-
klega leta za slabih 19 milijonov evrov prostih de-
narnih sredstev na računu, ostane nepokritih 21 
milijonov evrov. 

Slabši izid poslovanja zdravstvenega zavoda 
je v glavnem posledica večjih odhodkov za zdra-
vstvene storitve, delno pa tudi zaradi odhodkov za 
medicinsko tehnične pripomočke in cepiva. Isto-
časno je imel ZZZS zaradi gospodarskega stanja 
v državi nižje prihodke iz naslova prispevkov, ki si-
cer predstavljajo več kot 98 odstotkov vseh pri-
hodkov.

Vlada zahteva, da se zdravstveni zavod ne 
sme zadolževati, torej bo treba varčevati. Do tu 
je vse v redu in vsi se strinjamo. Težave pa na-
stopijo naslednji trenutek, ko se začnemo pogo-
varjati, kje in koliko varčevati. Vlada je medtem 
že sprejela izhodišča za pripravo rebalansa le-
tošnjega državnega proračuna, ki predvidevajo 

korenite posege med odhodke na področju zdra-
vstva, kulture in podjetništva ter investicij, priza-
deti uporabniki javnih sredstev pa se na omenje-
ni predlog eden za drugim burno odzivajo. Vsi 
se zavedajo, da je potrebno zmanjšati porabo v 
javnem sektorju, in to tudi na glas priznavajo, to-
da nihče se ne strinja, da bi se to zgodilo na nji-
hovem področju.

Precej žalostna slika v času, ko praznujemo 
20-letnico samostojne države. Ko smo se borili 
zanjo, si niti v najbolj morečih sanjah nismo pred-
stavljali, da bomo imeli dvajset let pozneje toliko 
problemov sami s sabo in da bomo kronično trpe-
li zaradi pomanjkanja nacionalnih interesov. Mno-
žice na grških in španskih ulicah bi morale biti za 
vse nas opozorilo, da je lahko stanje še bistve-
no slabše in da se morajo politične elite končno 
strezniti, dokler je še čas, sicer se jim bo (tako kot 
pred dobrima dvema desetletjema prejšnji obla-
sti) zgodilo ljudstvo. Predvsem pa zaradi trenu-
tnega zastoja v razvoju ne smemo obupati in mo-
ramo še naprej spoštovati in ljubiti svojo domovi-
no, kot so jo spoštovali in ljubili naši predniki. Kajti 
samo eno imamo, domovino namreč.



4 Savinjske novice št. 25, 24. junij 2011

Tema tedna

Naša anketa

PREDLOG REBALANSA DRŽAVNEGA PRORAČUNA LAŽJI ZA SKORAJ POL MILIJARDE EVROV

Varčevanje nujno, a na čigavih plečih?

Izbira država pravilne smernice za krpanje 
proračuna?

Država je z uskladitvijo prihodkov in odhodkov proračuna zare-
zala v javne izdatke. Z rezanjem na številnih področjih naj bi prihra-
nila skoraj 460 milijonov evrov. Tako bo namenila manj za podje-
tništvo. S klestenjem proračuna v zdravstvu bodo manjše naložbe, 
znižanje odhodkov v zdravstvu pa lahko prizadene tudi financiranje 
zdravstvenega varstva socialno šibkejših prebivalcev. Država je v 
globoki krizi. Toda ali ji bo res uspelo zmanjšati javnofinančni pri-
manjkljaj?

Marko Petrin, Varpolje
Država lahko primanjkljaj zmanjša, ampak naj 

začne pri sebi. Začela pa je prav tam, kjer ne bi 
smela varčevati, pri podjetništvu bi morala prav 
nasprotno več vlagati v razvoj. Če pa je padec po-
kojninske reforme dodaten krivec, da se odhodki 
krčijo, pa bi težko rekel. 

Matjaž Goličnik, Rečica ob Savinji
Rebalans proračuna predstavlja enega večjih 

ukrepov ekonomske politike naše države v leto-
šnjem letu. Ampak varčevati bi morala pri sebi v 
javni upravi, saj preveč trošijo. Ne bi pa smeli var-
čevati na sociali, zdravstvu, podjetništvu. Padec 
pokojninske reforme se mi ne zdi razlog, zaradi 
katerega bi država dodatno zmanjševala izdatke 
proračuna. 

Vera Pečnik, Pusto Polje
Sloveniji je v pregloboki krizi, da bi rebalans proračuna bil eden od po-

membnejših ukrepov ekonomske politike v letošnjem letu. Z njim drža-
va ne bo omejila javnofinančnega primanjkljaja. To, da se prav v podje-
tništvu in zdravstvu krčijo odhodki, pa je neumno. Podjetništvo bi država 
morala podpreti in mu dati prioriteto, da se lahko ustvarjajo nova delov-

na mesta. Tudi v zdravstvu ne bi smeli varčevati 
pri malih ljudeh. Racionalizirajo naj tam, kjer so vi-
soki prejemki, kjer je poraba nenadzorovana. Ko-
pja ne smejo lomiti na preprostih ljudeh. Tudi pa-
dec pokojninske reforme ni tisti dodaten razlog za 
manjšanje odhodkov proračuna. 

Barbara Strnad, 
Gornji Grad

Rebalans proračuna predstavlja pomemben 
ekonomski ukrep naše države. Verjamem, da bo 
omogočil omejitev primanjkljaja naše države. Žal 
pa se mi zdi, da so začeli rezati odhodke prav 
tam, kjer ne bi smeli, predvsem v zdravstvu, pod-
jetništvu, sociali. Bolje bi bilo, če bi varčevali pri 
vojski, javni upravi in podobno. Ali je padec pokojninske reforme doda-
tno pripomogel k rezanju odhodkov, pa nisem razmišljala. 

Hedvika Kolenc Ploštajner, Varpolje
Sama mislim, da rebalans proračuna ne pred-

stavlja ključnega ukrepa ekonomske politike pri 
nas in ne bo omejil javnofinančnega primanjklja-
ja. Kljub temu, da bi država morala rezati na vseh 
področjih, prav pri sebi odhodkov ne bo zmanj-
ševala. Odhodki za državni aparat bi se morali 
zmanjšati, naj črtajo tako visoka nadomestila, ki 

jih prejemajo. Padec pokojninske reforme pa je dodaten razlog, da zač-
nejo razmišljati, kaj naj naredi država sama s seboj. 

Anton Tiršek, Rečica ob Savinji
Vse države bi morale več varčevati na vseh 

področjih, zato niso izjema ne zdravstvo ne pod-
jetništvo. Varčevati mora povsod, saj je kriza, se-
veda pa je recimo zdravstvu in šolstvu potrebno 
dati neko prednost.

Pripravila: Marija Šukalo, foto: Ciri M. Sem

Vlada je v prejšnjem tednu začasno ustavila izvrševanje pro-
računa in sprejela izhodišča za pripravo predloga rebalansa le-
tošnjega državnega proračuna. Tako je predvideno, da se z re-
balansom proračun zniža za 455 milijonov evrov, kar pomeni, da 
naj bi odhodki znašali 9,561 milijarde evrov. Kljub temu bodo le-
tošnji proračunski odhodki še vedno za tri odstotke višji kot leta 
2010. Sprejeta izhodišča za pripravo rebalansa predvidevajo hu-
de finančne posege v kulturo, zdravstvo, podjetništvo, zmanjšali 
se bodo izdatki za blago in storitve ter za investicije.

NAJVEČJI REZ V PODJETNIŠTVU 
IN KONKURENČNOSTI

Vlada opozarja, da je zaradi ne-
sprejete pokojninske reforme in fi-
nančne krize, ki se v Sloveniji ne-
kako ne more zaključiti, nujna pri-
prava rebalansa. Proračunski po-

rabniki so morali do danes, 24. ju-
nija, pripraviti svoje finančne na-
črte, rebalans pa nameravajo po-
slanci obravnavati na eni izmed ju-
lijskih sej.

Vlada želi narediti največji rez v 
finančna sredstva namenjena pod-

jetništvu in konkurenčnosti. Zniža-
la naj bi se kar za 146 milijonov 
evrov, po predlogu rebalansa še 
najbolj sredstva, ki sodijo pod vla-
dno službo za lokalno samoupra-
vo in regionalno politiko. 100 mili-
jonov evrov želi vlada prihraniti pri 
naložbah v promet in prometno in-
frastrukturo, 47 milijonov pri upra-
vljanju sistemov javne uprave, po-
doben prihranek predvidevajo tudi 
za področje kmetijstva in ministr-
stva za obrambo.

VARČEVANJE V ZDRAVSTVU NA 
PLEČIH JAVNIH ZDRAVSTVENIH 

ZAVODOV
Zdravstvo je področje, ki je že 

leta v finančni krizi, tokratni pre-
dlog rebalansa pa bi zdravstvo 
okrnil za 28 milijonov evrov. Vla-
da želi največ privarčevati pri na-
ložbah v javne zdravstvene zavo-
de, na ministrstvu za zdravstvo 
pa opozarjajo, da to lahko pome-
ni zastoj njihovih ključnih projek-
tov. Krizo na področju javnega 
zdravstva močno občutimo tudi 
Zgornjesavinjčani, zmanjšanje 
vlaganja v primarni sektor zdra-
vstva pa zagotovo ne bo pozitiv-
no vplivala na že sedaj težko si-
tuacijo v naši dolini. Minister za 
zdravje Dorijan Marušič opozar-
ja, da lahko zmanjšanje finanč-
nih sredstev prizadene financi-
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Jakob Presečnik, 
poslanec v državnem zboru:
»Naša stranka je že do sedaj, sploh 

v teh kriznih letih, vedno vztrajala pri 
zmanjševanju javne porabe. Zato me-
nimo, da gre v tem smislu predlog re-
balansa v pravo smer, seveda pa se s 
tem poglablja drug, že sedaj velik pro-
blem. To je, da se vedno bolj zmanj-
šujejo tudi investicije, predvsem v gra-
dnji in posledično vseh panogah, ki 
so z gradbeništvom povezane. 

Že sedaj je investicij v Sloveniji izre-
dno malo, pravzaprav premalo, brez spodbujanja gospodarstva pa bomo 
težko premagali gospodarsko krizo, ki nas tare. Tudi v drugih evropskih dr-
žavah so v času globoke krize spodbujali investicije, ustvarjali so delo in ta-
ko pomagali pri izhodu iz težkih gospodarskih razmer. 

Še enkrat pa poudarjam, da je zmanjševanje javne porabe več kot po-
trebno, na kakšen način pa bo potekalo, bomo videli po obravnavah pre-
dloga rebalansa.«

ranje zdravstvenega varstva so-
cialno šibkejših prebivalcev, ki 
jih je zaradi slabih gospodarskih 
razmer vedno več.

KULTURI NE BO OSTALO NIČ 
SREDSTEV

Ministrstvo za kulturo bi se s 
predlaganim rebalansom mora-
lo sredi leta odreči 18 odstotkom 
prej dodeljenih sredstev oziroma 
38 milijonom evrom. Ker kultur-
no ministrstvo kar polovico prora-
čuna porabi za plače zaposlenih, 
krčenje v predlaganem obsegu po 
mnenju ministrice Majde Širce po-
meni, da za izvajanje načrtovanih 
programov in projektov ne ostane 
skoraj nič financ. Kot opozarja Šir-
čeva, so kulturniki že sedaj varče-
vali in javnim zavodom za tri od-

stotke znižali sredstva za plače. 
Tokratni rez v njihova sredstva za-
nje pomeni, da bodo breme krize 
nosili v višini osmih odstotkov, če-
prav je kultura v državnem prora-
čunu udeležena le z dvema od-
stotkoma.

NEKATERA PODROČJA BODO 
DOBILA VEČ DENARJA

Ker je krizno obdobje še pose-
bej prizadelo določena področja, 
želi država sredstva le-tem pove-
čati. Več sredstev bo prejelo po-
dročje trga dela, več financ po-
trebujejo sektorji, ki skrbijo za so-
cialno varnost izobraževanje in 
šport, nekaj milijonov evrov več 
naj bi pridobile tudi inštitucije po-
litičnega sistema.

Tatiana Golob

(Foto: ML)

OKROGLA MIZA GOSPODARSKEGA FORUMA SDS

Investirati v znanja, ki jih potrebuje gospodarstvo

Poslanec Iztok Podkrižnik (desno) je poudaril, da se mora slovensko 
gospodarstvo uveljavljati na globalnem trgu, kjer je konkurenca neverjetna. 

(Foto: Marija Lebar)

Dogodek, ki so ga pripravili v to-
rek, 14. junija, je v Galerijo Mozirje 
privabil številne obiskovalce. V or-
ganizaciji Gospodarskega foruma 
SDS je potekala okrogla miza na 
temo znanja in izobraževanja, ka-
kršnega potrebuje naše gospodar-
stvo. Z gosti se je pogovarjal posla-
nec Iztok Podkrižnik.

Pod naslovom Investirajmo pa-
metno: v znanje, ki ga potrebuje 
gospodarstvo, se je odvijala zani-
miva razprava o aktualni proble-
matiki razkoraka med našim iz-
obraževalnim sistemom, željami 
študentov in potrebami gospodar-
stva. Tako je bil kot predstavnik vi-
sokega šolstva na dogodek po-
vabljen redni profesor na Fakulte-
ti za strojništvo Univerze v Ljublja-
ni prof. dr. Jože Duhovnik, kot pred-
stavnika gospodarstva pa direktor 
področja gospodarjenje v BSH Hi-
šni aparati Nazarje Boštjan Gorjup 
in vodja razvoja v tem podjetju To-
ni Pogačar.

Iztok Podkrižnik, tudi sam dol-
goletni gospodarstvenik in pod-
jetnik, je uvodoma poudaril, da 
se mora slovensko gospodarstvo 
uveljavljati na globalnem trgu, kjer 
je konkurenca neverjetna. Temu 
primeren bi moral biti naš sistem 
visokega šolstva, saj bomo lahko 
konkurirali le s produkti z visoko 
dodano vrednostjo. V Zgornji Sa-
vinjski dolini imamo nekatera izre-

dno uspešna podjetja, ki kljub za-
ostrenim razmeram na trgu dobro 
poslujejo. Pri tem se srečujejo s 
pomanjkanjem ustreznih kadrov, 
zlasti strokovnjakov, ki bi delova-
li na razvoju. 

Nekaj statističnih podatkov o se-
danjem stanju v visokem šolstvu je 
podal prof. dr. Duhovnik. Okoli pet-
deset odstotkov je diplomantov 
družboslovja, zlasti s področja pra-
va, ekonomije in družbenih ved. Po-
sebej občutno je pomanjkanje di-
plomantov na področju zdravstva 
in tehničnih znanj. Vsaka družba 
mora imeti po njegovem določeno 
strukturo izobraževanja, OECD je o 
tem izdal celo določene norme. Pri 

nas struktura področij študija ne 
ustreza potrebam gospodarstva 
in se tudi zelo togo prilagaja spre-
menjenim potrebam. Zato bi bilo 
potrebno preveriti izhodišča viso-
košolskega izobraževanja. Naštel 
je še nekaj primerov dobre prakse 
s svoje fakultete, kjer tvorno sode-
lujejo v konkretnih projektih gospo-
darskih družb.

Boštjan Gorjup in Toni Pogačar 
sta govorila o pomembnosti člove-
ških virov v njihovem podjetju. Že 
kmalu so spoznali, da z nizkoce-
novnimi izdelki ne bodo mogli kon-
kurirati na trgu, zato so se osredo-
točili na kakovostne in dražje go-
spodinjske aparate, za proizvo-
dnjo, razvoj in inovacije katerih so 
potrebni tehnični strokovnjaki, to-
rej inženirji. Teh pa ni mogoče dobi-
ti dovolj. Prav zato so letos začeli z 
oddelkom predrazvoja v Ljubljani.

Omenjen je bil še beg možga-
nov v tujino, kar položaj še zaostru-
je. Ni pa se temu čuditi, saj so raz-
like v plačah dokajšnje, delno tudi 
zato, ker naša država od plač po-
bira višje prispevke kot, denimo, 
Avstrija. Mnenje vseh sodelujo-
čih je bilo, da je potrebno sodelo-
vanje med gospodarskimi subjek-
ti, izobraževalnimi ustanovami in 
znanstveno raziskovalnimi inštitu-
ti poglobiti. Marsikdaj imamo zna-
nja in opremo v Sloveniji, ker pa za-
njo gospodarstvo ne ve, išče te vi-
re v tujini.

Marija Lebar
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20 LET SAMOSTOJNE SLOVENIJE

Spomin staršev naj bo vrednota 
mladih

ŽUPANI NA TEMO ZDRAVSTVA IN JAVNEGA ZAVODA ZGORNJESAVINJSKI ZDRAVSTVENI DOM MOZIRJE

Le v Lučah zadovoljni s trenutnim stanjem, drugod 
se slabša

Na kolegiju županov v začetku tega meseca je bila ena od glavnih 
tem zdravstvo v Zgornji Savinjski dolini. Črni oblaki, ki se zgrinjajo 
nad našo dolino zaradi pomanjkanja zdravnikov in trenj glede sede-
ža javnega zavoda, niso ravno lep obet za prihodnost. Trenutno s po-
močjo upokojenih in drugih zdravnikov zavod še lahko organizira de-
žurno službo, v kolikor bi se stanje poslabšalo ali bi zdravstveno mini-
strstvo zahtevalo, da se morajo urgentni zdravnik in reševalci združi-
ti pod eno streho, kar trenutno ni izvedljivo ne v Nazarjah, ne v Mozir-
ju, nam grozi odhod dežurne službe v Velenje. O tem so se negativno 
izrekli tako župani kot anketiranci v prejšnji številki Savinjskih novic.

Jutri, 25. junija, je prav, da Slovenija in z njo tudi Zgornja Savinjska 
dolina ponosno obeležita spomin na osamosvojitveno dogajanje pred 
20 leti. Desetdnevna vojna je Slovenijo dokončno ločila od nekdanje 
skupne države Jugoslavije in dobro je, da se po dveh desetletjih spet 
spomnimo na dogodke, katerih del je bilo tudi dogajanje v Zgornji Sa-
vinjski dolini.

GROŽNJA JUGOSLOVANSKE 
ARMADE S PREVZEMOM OROŽJA

Kot je zapisano v knjigi Priče in 
pričevanja, ki jo je uredil Edi Ma-
vrič – Savinjčan in govori o osa-
mosvojitvenem dogajanju v Zgor-
nji Savinjski dolini, so že dogodki 
po maju 1990 odločilno vplivali na 
poznejši razplet v takratni mozirski 
občini. V tem času je Jugoslovan-
ska armada (JA) grozila s prevze-
mom orožja, ki je bilo v lasti sekre-
tariata za obrambo in teritorialne 
obrambe (TO). Posledično je sle-
dila premestitev orožja na varnej-
šo lokacijo, ki so jo tudi fizično va-
rovali. Kot so zabeležili na Sekreta-

riatu za obrambo občine Mozirje, 
je JA takrat zagrozila tudi z odvze-
mom naborne evidence zaradi ne-
izpolnjevanja ukazov jugoslovan-
ske vojske in premestitev celotne 
vojaške evidence na Policijsko po-
stajo Mozirje.

NAŠA DOLINA SE JE IZOGNILA 
NEPOSREDNIM VOJAŠKIM 

SPOPADOM
V času desetdnevne vojne med 

27. junijem in 7. julijem 1991 so tu-
di v Zgornji Savinjski dolini poteka-
le konkretne vojaške akcije. Na po-
membnih komunikacijskih poteh 
so vojaški obvezniki postavili fizič-

ne ovire. Že prvi dan, 27. junija, je 
sekretar za obrambo Niko Purnat 
na izredni seji, ki jo je sklical pred-
sednik izvršnega sveta Alfred Bo-
žič, prisotne seznanil s položajem 
v občini. Sprejet je bil sklep, da se 
karavli Savinjski partizan v Logar-
ski dolini ustavi vsa dobava ži-
vil. Vojska JA se je v karavlo zapr-
la, vezisti TO pa so prestregli njiho-
ve klice na pomoč in odziv, da po-
moč prihaja. JA je naslednji dan po 
pogajanjih karavlo brez spopadov 
predala TO Republike Slovenije. 

VOJAŠKI HELIKOPTER 
NA GOLTEH

Tudi pristanek vojaškega heli-
kopterja na Golteh je od vseh vple-
tenih zahteval veliko mero trezno-
sti, da ni prišlo do vojaških zaple-
tov. S helikopterjem sta na Golteh 
pristala prebegla pilot stotnik Jože 
Kalan in kopilot Bogomir Šuster. 

V naši dolini se je v tistih napetih 
dneh vse razpletlo mirno, pripra-
vljenost vseh ključnih organiza-
cij; občinskega vodstva in delav-
cev, pripadnikov civilne zaščite, 
enote za zveze, vseh lokalnih sku-
pnosti, predvsem pa vojaških ob-
veznikov, razporejenih v TO in ta-
kratne milice, je bila na zelo visoki 
ravni. Vsi sodelujoči so bili pripra-
vljeni svoj dom braniti, dokler bi bi-
lo to potrebno.

SLOVESNA PROSLAVA BO V 
LOGARSKI DOLINI

Več o dogodkih, ki so mlajšim 
generacijam le spomin njihovih 
staršev, bodo udeleženci sprego-
vorili na proslavi ob 20-letnici sa-
mostojne Slovenije, to soboto, 25. 
junija, od 11. uri pri bivši karavli Sa-
vinjski partizan v Logarski dolini. 
Slavnostno srečanje organizira-
ta Območno združenje veteranov 

V LUČAH ZADOVOLJNI
Občani sedmih občin razmere 

v zdravstvu občutijo različno. Naj-
bolj pohvalno se je izrazil lučki žu-
pan Ciril Rosc, ki je povedal: »V Lu-
čah smo v lanskem letu s priho-
dom zdravnice rešili težavo glede 
zdravnika v kraju in se lahko po-
hvalim, da so ljudje zelo zadovolj-
ni. Mislim, da smo trenutno edina 
občina v dolini, ki je dolgoročno re-
šila problem osnovnega zdravstva 
v kraju.« 

Rečiški župan Vinko Jeraj je 
omenil, da Rečica nikoli ni imela 

ambulante in zdravnika, zato ga 
ne pogrešajo, kar pa ne pomeni, 
da se ne zavedajo težav. Vedo, ka-
ko je, če v kraju ukinejo za ljudi po-
membne ustanove, kot je banka, in 
prepričan je, da se moramo potru-
diti, da se za prebivalce in tudi turi-
ste, ki jih predvsem v poletni sezo-
ni ni malo, pravice, ki so nam sedaj 
na dosegu roke, ne bodo zmanj-
šale. 

KAR IMAMO, MORAMO ZADRŽATI
Župan Solčave Alojz Lipnik je 

omenil, da se je letos število ne-

sreč v gorah napram lani poveča-
lo za 30 odstotkov. Ne zna si pred-
stavljati, da bi morali čakati na pri-
hod reševalnega vozila iz Velenja, 
saj velikokrat štejejo minute. »Strni-
ti moramo moči, da se javni zavod 
razvija in obstane, občini Nazarje 
in Mozirje pa morata najti pame-

tno rešitev glede sedeža zavoda. 
Solčavani smo znani po tem, da se 
moramo za vse boriti. Tako je bilo 
z vrtcem, bankomatom in še čim. 
Vedno smo zaradi odmaknjenosti 
trpeli in kaj takega se ne sme zgo-
diti celi dolini.«

V Nazarjah je trenutno največja 

Letos se je število nesreč v gorah napram lani povečalo za 30 odstotkov. 
Ali naj bi ponesrečenci čakali na prihod reševalnega vozila iz Velenja? 

(Foto: Hans)
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Miha Molan, 
predsednik Zveze policijskih 
veteranskih društev Sever:

»Žal nekateri slabo poznajo na-
šo polpreteklo zgodovino, ko govo-
rijo o šestdnevnih sprehodih ali vi-
kend vojni. Takrat, junija 1991, ni-
smo vedeli, koliko časa bo trajala 
vojna in nihče se niti ni oziral na to. 
Glede na našo zgodovino, na na-
še izkušnje in znanja iz preteklosti, 
smo se zavedali, da so vse vojne v 
teh prostorih trajale dolgo in so bi-
le krvave. Nihče si niti v sanjah ni 
predstavljal, da bomo tako hitro 
uspeli in celo z razmeroma malo 
žrtvami. Pred 20 leti smo v tej vojni 
zmagali in smo zmagovalci in tega 
nam nihče ne more vzeti.«

Janko Goršek, 
generalni direktor Policije:

»Pred 20 leti se je zgodilo tisto, 
česar smo se najbolj bali. Sicer 
kratka, a za vse nas pretresljiva voj-
na je terjala svoj davek. In le sreča 
v nesreči je hotela, da nismo delili 
usode sosednjih držav, ki so več let 
gorele v plamenih vojne vihre. A no-
bena vojna, četudi še tako kratka, 
žal nikoli ne mine brez smrtnih žr-
tev. Ob tej priložnosti se zato z vso 
častjo in dolžnim spoštovanjem 
spominjamo tistih, ki so se borili za 
skupno prihodnost in zanjo zasta-
vili tudi svoje življenje.«

SAVINJSKO-ŠALEŠKA GOSPODARSKA ZBORNICA (SŠGZ)

Podpis sporazuma 
o medsebojnem 

sodelovanju

S podpisa o sodelovanju 
(Fotodokumentacija SŠGZ)

Na sedežu SŠGZ v Velenju so v 
sredo, 15. junija, podpisali spora-
zum o medsebojnem sodelovanju 
med tukajšnjo gospodarsko zbor-
nico, Društvom za kakovost in rav-
nanje z okoljem, Društvom varno-
stnih inženirjev Velenje in Sloven-
skim društvom vzdrževalcev. S 
tem sporazumom so se podpisni-
ki dogovorili za sodelovanje in za-
vzemanje za vrednote, kot so po-
slovna uspešnost, inovativnost, 
ugled in družbena odgovornost, 
kakovost, varstvo okolja in varstvo 
pri delu.

Da bi dosegali omenjene ključ-
ne vrednote in cilje, ki iz njih izha-
jajo, se bodo podpisniki zavzema-
li tako vsak na svojem strokovnem 

področju kot zlasti s sodelovanjem 
pri organizaciji različnih izobraže-
valnih oblik in dogodkov z aktualni-
mi vsebinami. Udeleženci bodo na 
teh izobraževanjih dobili poleg teo-
retičnih tudi čim več znanj in infor-
macij, koristnih v vsakdanji praksi. 
Dogovorili so se, da se bodo sesta-
jali najmanj trikrat letno, zavezali 
pa so se tudi k izmenjavi koristnih 
informacij. 

Prvi dogodek, ki ga bodo pripra-
vili skupaj, bo obisk delegacije dru-
štva za kakovost, ki deluje v okviru 
Gospodarske zbornice Dolenjske 
in Bele Krajine. Gostje si bodo pred-
vidoma ogledali Gorenje in Termo-
elektrarno Šoštanj.

Marija Lebar

težava odhod že druge zdravnice. 
Od štirih ambulant bosta kmalu 
delovali le še dve. Tako bosta dva 
zdravnika morala oskrbeti vse pa-
ciente. Nazarska županja Majda 
Podkrižnik je omenila, da se javni 
zavod zaradi pomanjkanja zdrav-
nikov sooča z veliko stisko. Zdrav-
niki se na podeželju ne želijo zapo-
slovati. Lažje bo rešiti problem se-
deža, če bo le mozirski občinski 
svet privolil. Tako bi zadostili vsaj 
enemu pogoju.

KONCESIONARJI SKRB OBČIN
Občine Mozirje, Ljubno ob Sa-

vinji in Gornji Grad občutijo teža-
ve zaradi zdravnikov, ki so jim po-
delile koncesije, zdravnikov v mre-
ži javnega zdravstva v teh obči-
nah ni, čeprav bi si jih tako v Mo-
zirju kot na Ljubnem želeli. Direk-
torica Javnega zavoda Zgornjesa-
vinjski zdravstveni dom Mozirje Ida 
Pustoslemšek Kramer je povedala, 
da so za koncesionarje odgovorne 
občine, ki so jim koncesije podelile 
in da morajo le-te reševati težave, ki 
nastajajo glede njihovega dela. Te-
žave so v Gornjem Gradu objektiv-
ne zaradi bolezni zdravnice, kaj pa 
drugje?

NA LJUBNEM POTEKAJO 
DOGOVORI

Ljubenski župan Franjo Naraloč-
nik je povedal: »V času podeljeva-

nja koncesij je bil to velik trend in vsi 
smo bili veseli, da smo zdravnika 
dobili in smo koncesije veselo pode-
ljevali. Že nekaj časa smo z zdravni-
kom Igorjem Kočevarjem v aktivnih 
pogovorih glede kadrovske okrepi-
tve, tukaj je mišljen zdravnik, ki bi re-
dno delal pod okriljem koncesionar-
ja, a na razpise ni pravega odziva. 
Za novega zdravnika imamo v zdra-
vstvenem domu na voljo stanova-
nje, kar bi mu verjetno zelo olajšalo 
odločitev za prihod, Kočevar pa za-
gotavlja, da je pripravljen sodelovati 
z novim kadrom.«

MOZIRJE ŽELI JAVNEGA 
ZDRAVNIKA

Tudi v Mozirju si že dolgo želi-
jo zdravnika, ki bi delal v javnem 
zdravstvu. Vsaj dvakrat letno to 
obravnavajo na občinskem sve-
tu, je povedala direktorica občin-
ske uprave Nada Brinovšek. Gle-
de nezadovoljstva z eno od zdrav-
nic čakajo na novo zakonodajo, ki 
bo prinesla spremembe v podelje-
vanju koncesij. Glede zdravnika v 
javnem zdravstvu je nekaj možno-
sti, ko se iz porodniškega dopusta 
vrne ena od zaposlenih zdravnic. 
O prenosu sedeža bodo najverje-
tneje razpravljali na izredni seji te-
kom poletja, saj se Pustoslemšek-
Kramerjeva tokratne seje ni mogla 
udeležiti.

Štefka Sem

vojne za Slovenijo Zgornjesavinj-
sko-zadrečke doline in Veteransko 
društvo Sever za celjsko območje 
– odbor Mozirje. Ob tej priložnosti 

bodo na karavli odkrili spominsko 
ploščo in ob njej posadili spomin-
sko lipo.

Tatiana Golob

(Foto: CMS)

(Foto: CMS)



8 Savinjske novice št. 25, 24. junij 2011

Gospodarstvo, Iz občin

GORNJI GRAD

Ureditev okolice občinske stavbe

Več parkirišč ob občinski stavbi, pločnik, rampa za invalide in preplastitev 
ceste bo pomembna pridobitev za prebivalce Gornjega Grada. 

(Foto: Štefka Sem)

Občina Gornji Grad je pripravila 
dokument identifikacije investicij-
skega projekta (DIIP) za ureditev 
okolice občinske stavbe v Gornjem 
Gradu in preplastitev krajevne ce-
ste v centru občine. Projekt je v pri-
pravi že nekaj let, saj območje spa-
da pod okrilje zavoda za varovanje 
kulturne dediščine, s katerimi je bi-
lo veliko usklajevanja. 

Občinsko stavbo si občina deli z 
Zgornjesavinjsko kmetijsko zadru-
go Mozirje in Kulturnim društvom 
Gornji Grad, ki je lastnik kulturnega 
doma. Okolica občinske stavbe ni 
ustrezno urejena, saj ni zagotovlje-
nih dovolj parkirnih mest, neustre-
zno je cestno omrežje in obstoječa 
kanalizacija ter odvodnjavanje. Tre-
nutno stanje vpliva na zmanjšanje 
varnosti in povzroča številne ne-
všečnosti. 

Okoli občinske stavbe in kultur-
nega doma poteka obstoječa ka-

ste mimo občinske stavbe do glav-
ne ceste pri Rupu, pločnik za pe-
šce na isti relaciji ter rampa za in-
valide pri občinski stavbi. Po novi 
ureditvi bo v centru precej več par-
kirnih mest, saj bo ob cesti od ob-
čine proti Novemu naselju 23 par-
kirnih mest, ob kulturnem domu bo 
dvanajst parkirišč namenjenih sta-
novalcem sosednjega bloka in obi-
skovalcem, prav tako bo možno 
parkirati vzdolž kulturnega doma. 

Projekt prispeva k uresničevanju 
ciljev osi 3 programa razvoja pode-
želja Republike Slovenije za obdo-
bje 2007-2013, predvsem k izbolj-
šanju kakovosti življenja na pode-
želju, saj neposredno izboljšuje 
varnost v cestnem prometu. Obči-
na bo ta projekt prijavila na ukrep 
322 na kmetijskem ministrstvu, 
sofinanciranje projekta je po novi 
uredbi do 85-odstotno.

Štefka Sem

nalizacija, ki je v slabem stanju, saj 
ni vodotesna, je neprevodna in za-
to potrebna obnove. Severozaho-
dni del občinske stavbe, kjer ima 
prostore dom kulture, se je zara-
di dotrajanih temeljev začel pose-

dati. Neustrezna statika objekta, 
brez potrebnih investicijskih pose-
gov, kmalu ne bo več nudila ustre-
zne varnosti uporabnikom objekta. 

Poleg ureditve objekta je v tem 
projektu zajeta tudi preplastitev ce-

DRUGA RAZVOJNA KONFERENCA CELJSKE REGIJE

Strateški viri so les, voda in ustrezno izobraženi ljudje 

V naslednjih tednih bodo organizatorji pripravili povzetek konference in 
izdali zbornik referatov. (Foto: Marija Lebar)

V Velenju je bila v četrtek, 16. ju-
nija, druga razvojna konferenca 
celjske regije. Pripravili so jo Sa-
vinjsko-šaleška gospodarska zbor-
nica (SŠGZ) skupaj z Razvojno 
agencijo Savinjske regije (RASR), 
območnimi obrtno-podjetniškimi 
zbornicami, Kmetijsko-gozdarskim 
zavodom Celje, Zavodom za goz-
dove Celje, Regijskim šolskim sre-
diščem in Stičiščem nevladnih or-
ganizacij Savinjske regije. Namen 
konference je bil predstaviti trenu-
tno stanje razvoja v regiji in poi-
skati ustrezne usmeritve za finanč-
no perspektivo 2014-2020. Spreje-
ta so bila določena izhodišča, ki jih 
bodo kasneje oblikovali in posre-
dovali vsem sodelujočim. 

Uvodoma je udeležence dogod-
ka pozdravil župan gostitelj Bojan 
Kontič. Menil je, da je dobro, da se 
razprava o razvojnih usmeritvah 
naslednjega obdobja začne do-
volj zgodaj, da se bodo lahko dolo-
čile prioritete regije. Sledili so krat-
ki referati posameznih udeležen-
cev, ki so prikazali sedanje stanje 
na področju lokalne samouprave, 
gospodarstva, kmetijstva, gozdar-
stva, obrti, šolstva in nevladnih or-

ganizacij. Referenti so pri tem na-
kazali ključne izzive in tudi potre-
be ter možne rešitve v prihodnjem 
obdobju.

Sledila je zelo konstruktivna raz-
prava udeležencev, ki je prinesla tu-
di nekaj novih predlogov. Voda naj 
bi bila strateški resurs prihodnosti 
regije. Njena uporaba je široka od 
zdraviliške ponudbe do proizvo-
dnje energije. Jasna Klepec, direk-
torica Območne razvojne agencije 

SAŠA, se je navezala na enega re-
feratov o številnih možnostih, ki jih 
ponujajo tukajšnji gozdovi in pre-
dlagala, da se ponovno začne z 
aktivnostmi za lesarsko šolo. Na-
zarska županja Majda Podkrižnik 
pa je menila, da je les vsekakor tu-
di strateška surovina in da bi lesar-
ska šola lahko zaživela v Nazarjah.

Predstavnica celjskega zavoda 
za zdravstvo je dejala, da je potreb-
no upoštevati tudi segment zdravja, 

saj je le zdrav in zadovoljen človek 
ustvarjalen delavec. Podan pa je bil 
tudi predlog, da se je treba pri usme-
ritvah držati priporočil o enakih mo-
žnostih. Janez Jazbec iz RASR je pri 
tem poudaril, da bodo vse smernice 
oblikovane na osnovi nedavno pod-
pisane deklaracije o trajnostnem ra-
zvoju in bodo upoštevane tudi ranlji-
ve skupine ter enake možnosti spo-
lov. Menil je tudi, da je bilo nekaj ra-
zvojnih projektov načrtovanih, pa ne 
izvedenih in evropskih sredstev zato 
nepočrpanih. Prav zato morajo bi-
ti strateške usmeritve za naslednje 
finančno obdobje realno zastavlje-
ne. Udeleženci so se strinjali in po-
novno poudarili, da je za razvoj regi-
je neobhodna čimprejšnja zgraditev 
3. razvojne osi.

V naslednjih tednih bodo organi-
zatorji pripravili povzetek konferen-
ce in izdali zbornik referatov. V je-
seni se bodo nadaljevale organizi-
rane razprave po posameznih po-
dročjih. »Cilj je pripraviti ambicio-
zen, vendar glede na sedanje raz-
mere realno izvedljiv program za 
obdobje 2014-2020,« je dejal di-
rektor SŠGZ Franci Kotnik.

Marija Lebar
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Iz občin

REČICA OB SAVINJI

Obeležili peto obletnico občine

Prejemniki priznanj občine Rečica ob Savinji za leto 2011 (Foto: Marija Lebar)

Zlati grb je prejel Jakob Presečnik. »Še iz 
časa, ko je bil »naš » župan, še bolj pa v na-
daljnjih letih medsebojnega sodelovanja vse 
bolj spoznavamo, da je tokratni prejemnik 
zlatega grba človek, na katerega se lahko 
vsakdo obrne,« je med drugim zapisano v 
obrazložitvi za prejemnika tega žlahtnega 
priznanja.

Srebrni grb je šel tokrat v roke uspešne-
mu in dolgoletnemu podjetniku ter pomemb-
nemu zaposlovalcu Ivanu Krančiču. Njego-
vo podjetje za predelavo lesa je s sloganom 
»Les iz Savinjske doline« poznano marsikje 
po Sloveniji. Znano pa je tudi njegovo delo 
v bivši krajevni skupnosti, gasilskih vrstah in 
še kje. 

Tudi Herman Pokleka je prejemnik srebr-
nega grba. Že sedmo leto uspešno predse-
duje domačemu društvu upokojencev. Deja-
ven je v številnih društvih. S svojimi idejami in 
tudi s pletenimi izdelki povečuje razpoznav-
nost občine, udejstvuje pa se še na špor-
tnem področju, zlasti balinanju. 

Srebrni grb je dobila tudi Urška Selišnik. 
Kot novinarka »se rada druži z navadnimi lju-
dmi in piše o njihovih življenjskih poteh. Je 
dejavna članica številnih društev v svoji obči-
ni, katerih delo bogati s svojim znanjem in iz-
kušnjami,« so zapisali.

Bronaste grbe so prejeli Ludvik Velam za 
dejavno delovanje v društvenem življenju ob-
čine, Ivo Vidakovič za delo v Športnem dru-
štvu Gmajna in Kulturno-umetniško društvo 
Utrip, ki je v sedmih letih obstoja pripravilo 
več kot 80 prireditev.

Županova priznanja mladim so prejeli zla-
ta maturantka Tanja Petrin, za odlične dosež-
ke v vseh letih šolanja pa devetošolci Mateja 
Bider, Nejka Korenjak, Sara Štorgel, Eva Na-
dlučnik, Blaž Bider, Tomaž Bider, Jan Štiglic 
in Tjaša Pevc. Županova priznanja so bila po-
deljena še Bertu Savodniku iz Mozirja, Kultur-
nemu društvu likovnih ustvarjalcev Zgornje 
Savinjske doline GAL in Društvu upokojencev 
Rečica ob Savinji.OBČINSKI SVET GORNJI GRAD

Odstop iz komisij zaradi 
protikorupcijskega zakona

Zakon o integriteti in preprečevanju korup-
cije in njegov 35. člen je gornjegrajski svetnik 
Marko Jelšnik navedel kot razlog za odstop iz 
dveh odborov, katerih član je bil. Omenjeni sve-
tnik je lastnik kmetije in se je za ta korak od-
ločil zaradi prijavljanja na razpise za finančna 
sredstva. 

Nedavna sprememba omenjenega člena za-
kona svetnikom dovoljuje sodelovanje na razpi-
sih, izločiti se morajo le iz obravnav za sredstva, 
za katera kandidirajo tudi sami. Jelšnik je kljub 
takšnem tolmačenju zakona menil, da ga so-
delovanje v odborih omejuje pri kandidiranju za 

sredstva iz razpisov. Še pred uvedbo spremem-
be zakona je iz istega razloga podal odstopno 
izjavo s funkcije člana občinskega sveta in jo ta-
koj naslednji dan preklical. Jelšnik je trenutno 
predsednik Društva lastnikov gozdov. Odločil se 
je, da bo odstopil tudi s tega položaja.

V odboru za gospodarstvo, varstvo okolja, 
gospodarske javne službe in prostorsko plani-
ranje ga bo nadomestil Jure Rojten, podjetnik 
iz Gornjega Grada, v odboru za proračun in go-
spodarjenje s premoženjem občine pa bo Jel-
šnika zamenjava svetnica Cvetka Mavrič. 

Štefka Sem

Najmlajša zgornjesavinjska občina si je za 
praznovanje občinskega praznika izbrala za-
četek poletja, v spomin na čase, ko je bilo leta 
1899 na Rečici ustanovljeno Kmetijsko društvo, 
v poletnih dneh leta 1585 pa je škof Ivan Tavčar 

Rečici podelil trške pravice. Višek praznovanja je 
bila petkova slavnostna seja občinskega sveta, 
na kateri so podelili občinska in županova pri-
znanja in pregledali dosežke, ki so jih uresničili 
od preteklega praznika.

Slavnostni govornik, župan občine Rečica ob 
Savinji Vinko Jeraj je v nagovoru med drugim 
dejal: »Zagotovo se sedaj najde kdo, ki meni, 
da bi lahko v teh petih letih postorili več. Mogo-
če res, vendar vsi, ki smo vpeti v vsakdanje de-

lo, vemo, da se ničesar ne da postoriti čez noč. 
Da se je treba včasih truditi na vso moč, pa je žal 
na koncu rezultat ničen … V spominu pa ostaja-
jo predvsem lepi trenutki, ko se lahko ponosno 
ozremo na opravljeno delo!«

Gotovo je eden največjih zalogajev zadnjega 
obdobja izvedba dopolnilnega kanalizacijskega 
omrežja. Sama izvedba fekalne in meteorne ka-
nalizacije na področju Varpolje-Nizka-Spodnja 
Rečica je, razen manjšega kanala v Nizki, prak-
tično zaključena. Ob tem so uredili tudi vodovod 
in ostale instalacije ter prvi del razširjene cestne 
povezave s pločnikom v Varpoljah do športnega 
kompleksa Gmajna. 

Veliko aktivnosti je terjalo pridobivanje projek-

tne dokumentacije za obnovo Tavčarjevega do-
ma, ureditve trškega jedra in ureditve vpadnic 
v trg. Do septembra nameravajo dograditi peti 
oddelek vrtca. Napori župana, občinske upra-
ve, svetnikov in še koga, da bi končno lahko pri-
stopili k izvedbi izgradnje Trnovčkega mostu, so 
končno obrodili sadove, gradnja naj bi se ven-
darle začela, letos pa računajo tudi na končanje 
občinskega prostorskega načrta. 

Župan je izrazil prepričanje, da si bodo vsi v 
občini prizadevali za polno življenje, za urejeno 
družbo in varno prihodnost. Sledila je podelitev 
priznanj. V imenu dobitnikov se je zahvalil Jakob 
Presečnik. Za kulturni program so poskrbeli fan-
tje Rečiškega okteta in učenci Glasbene šole Na-
zarje pod mentorstvom Teodore Garkov. 

Marija Lebar
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70 LET OD USTANOVITVE OF IN 20 LET SAMOSTOJNOSTI

V Nazarjah proslavili dva mejnika v slovenski 
zgodovini

Zaslužni člani združenja so prejeli pisna priznanja. Podelila sta jih Majda 
Krajner (levo) in Jože Rakun. (Foto: Štefka Sem) 

V petek, 17. junija so krajevna 
organizacija Združenja borcev za 
vrednote NOB Nazarje, Krajevna 
skupnost in Kulturno društvo Na-
zarje pripravili proslavo ob 70-letni-
ci ustanovitve Osvobodilne fronte 
(OF) in 20-letnici samostojne Slo-
venije. Slavnostna govornica je bi-
la nazarska županja Majda Pod-
križnik, udeležencem proslave je 
spregovorila predsednica krajevne 
organizacije Majda Krajner. 

Najzaslužnejšim članom sta 
Krajnerjeva in predsednik območ-
ne organizacije združenja Jože Ra-
kun podelila pisna priznanja. Prire-
ditev je povezovala in režirala Vlad-
ka Planovšek, ki je omenila: »Brez 
temeljev iz leta 1941 bi se petde-
set let kasneje težko osamosvojili.« 
Povedala je, da je naš narod glas-
ba spremljala povsod, še posebej 
med vojno, ko je pesem borcem 
dajala pogum, zato so prireditev 
s kulturnim programom obogati-
li člani Mešanega pevskega zbora 
Kulturnega društva Nazarje, učen-

ve še vedno povezani s spomini na 
polpreteklo zgodovino. 

Majda Krajner je omenila slo-
venski narod, ki se je znal tako le-
ta 1941 kot 1991 postaviti zase 
in za svojo svobodo. »Usodna le-
ta za naš narod smo uspešno pre-
brodili in se uprli agresorju. Z bor-
bo za svobodo smo obdržali svoj 
jezik, kulturno identiteto in samo-
stojnost,« je zahvalo še živečim 
borcem in žrtvam vojne izrazila 
Krajnerjeva. Omenila je še krajev-
no zgodovino bojev v drugi svetov-
ni vojni. 

Za aktivno ali dolgoletno de-
lo so pisna priznanja prejeli Anton 
Brentin, Martina Čop, Ivan Globoč-
nik, Vincenc Jeraj, Stanko Ogradi, 
Anton Prislan, Anton Punčuh, So-
nja Port, Peter Slatinšek, Vladimir 
Strmšek, Olga Šepec, Amalija Žvi-
pelj in Planinsko društvo Nazarje. 
Posebno priznanje je prejel Anton 
Žagar. Med nagrajenci so bili še ži-
veči borci in ukradeni otroci. 

Štefka Sem

ci osnovne in glasbene šole, dekla-
mirala je Ana Škotnik.

Podkrižnikova je v svojem govoru 
poudarila pomembnost ustanovitve 
OF. »Le-ta je bila odgovor na okupa-
cijo Slovenije in zaradi nje smo po-
stali vse kaj drugega kot narod hlap-
cev. Po vojni se je OF spremenila v 
organizacijo množičnega politične-

ga udejstvovanja z namenom po-
vojne obnove države.« Spregovori-
la je o vrednotah takratnega časa, 
tovarištvu, zaupanju, solidarnosti, 
vrednotah, ki jih v sedanjosti pogre-
šamo. »Krajevni praznik v Nazarjah 
12. junija je povezan z odhodom ve-
čjega števila krajanov v vojno in ta-
ko smo po besedah Podkrižniko-

MEDPODJETNIŠKI IZOBRAŽEVALNI CENTER (MIC)

Namenu predali najsodobnejši energetski poligon
Prejšnji petek so na MIC-u, ki de-

luje v okviru Šolskega centra Vele-
nje, predali namenu enega tehno-
loško najnaprednejših energetskih 
poligonov v Evropi. Poligon pokriva 
vsa področja obnovljivih virov ener-
gije. Ob odprtju so se ves dan vrstili 
različni strokovni dogodki, med nji-
mi tudi okrogla miza o obnovljivih 
virih energije.

Razvojno didaktični energetski 
poligon predstavlja osnovo izo-
braževanja za poklice s področja 
energetike in trajnostnega razvo-
ja. Povezuje delo v laboratoriju in 
na terenu. Ima najsodobnejšo uč-
no opremo, s katero bodo usposa-
bljali kadre, ki bodo znali upravlja-
ti tehnologije na vseh področjih 
obnovljivih virov energije. Poligon 
so zasnovali in realizirali na MIC-
u. Z izgradnjo so pričeli leta 2009, 
sredstva za okoli 85 odstotkov 
upravičenih stroškov pa so prido-
bili iz Evropskega sklada za regio-
nalni razvoj in ministrstva za šol-

stvo in šport.
Na odprtju so med drugimi so-

delovali poslanka v Evropskem 
parlamentu dr. Romana Jordan Ci-
zelj, podžupan Mestne občine Ve-
lenje Srečko Meh, vodja MIC-a Dar-
ko Lihteneker in direktor Šolskega 
centra Velenje mag. Ivan Kotnik. Ta 
je dejal: »Poligon bo prinesel tista 
uporabna znanja, ki jih mlad člo-
vek potrebuje, ko po končanem šo-
lanju pride na trg dela.« Pri tem je 
izpostavil priložnosti, ki jih poligon 
ponuja za izobraževanje vse od 
osnovne šole do tretjega življenj-
skega obdobja, za raziskovalce, 
predvsem pa za gospodarstvo.

Vodja MIC-a Darko Lihteneker 
je opozoril, da »večina ljudi nima 
predstave, kaj obnovljivi viri so, ka-
ko obnovljiva energija dejansko 
deluje. Na energetskem poligonu 
smo vse dni na voljo za demon-
stracije in izobraževanja. Pomemb-
no je, da tudi gospodarstvo prepo-
zna možnosti, ki jih ponujamo za 

različne oblike izobraževanja«.
Energetski poligon upošteva 

in hkrati sam postavlja najnovej-
še razvojne trende, pri čemer igra 
ključno vlogo okoljevarstvena na-
ravnanost. Kot obnovljive vire upo-
števa sonce, veter, vodo in zemelj-
sko temperaturo. Je rezultat dela 
in večletnega razvoja različnih sku-
pin in strokovnjakov šolskega cen-

tra, ki so na svojih področjih razvi-
jali posamezne segmente poligo-
na, idejno zasnovo pa je izdelala 
ekipa energetskega inženiringa. 
Vodja projekta poligona je Uroš Lu-
kič, konceptualna zasnova je delo 
vodje energetskega inženiringa pri 
Šolskem centru Velenje Cveta Fen-
dreta.

Marija Lebar

PRAZNIK OBČINE GORNJI GRAD

Podeljena bodo priznanja 
zaslužnim občanom

Danes bodo v Bočni na prosla-
vi ob državnem in prazniku občine 
Gornji Grad podeljena občinska pri-
znanja. Naziv častne občanke bo 
prejela Viktorija Venišnik, zlati grb 
občine bosta prejela Jože Remšak 
in Ivan Presečnik. Grb občine bodo 
prejele Marija Bezovšek, Zvonka Za-

krajšek in Alojzija Suhoveršnik. Po-
deljena bodo tudi priznanja občine, 
prejeli jih bodo Miran Žerovnik, Kle-
mentina Veršnik in Franci Repen-
šek. Kocbekova priznanja za odli-
čen uspeh v vseh letih šolanja bo le-
tos prejelo pet devetošolcev.

Štefka Sem
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Kultura, Ljudje in dogodki, Oglasi

MEŠANI PEVSKI ZBOR KULTURNEGA DRUŠTVA LJUBNO OB SAVINJI

Radost praznovanja delili s poslušalci
Pevci in pevke Mešanega pevskega zbora KD Ljubno ob 

Savinji pod taktirko Mitje Venišnika so v soboto pripravili 
koncert v svojem domačem kraju. Z nastopom so obeleži-
li pet let delovanja. Program je očaral številno občinstvo v 
mali športni dvorani ljubenske osnovne šole. 

Njihovo druženje se je pričelo oktobra leta 2006. Ob Mi-
tji Venišniku so se zbrali ljubitelji zborovskega petja in glas-
be, tisti, ki jim petje pomeni užitek in sprostitev. Na prvih va-
jah se je zbralo 23 pevcev, danes pa jih je v zboru že de-
set več. Nastopajo na koncertih, pevskih revijah, kulturnih 
in občinskih praznikih. Družili so se tudi s pevci na taboru 
pevskih zborov v Stični.

»Uživamo v prepevanju, pa naj bo to slovenskih pe-
smi, latinskih napevih ali pesmi različnih avtorjev,« so 
sporočali ljubenski pevci s svojim nastopom. Vanj so 
vložili veliko trdega dela in številne vaje, ki so bile zači-

njene z oblico humorja. Da pa bi bil njihov jubilej še lep-
ši, so v goste povabili pevce in pevke Mešanega pev-
skega zbora A Capella iz Petrovč pod vodstvom Blaža 
Rojka. 

Na prireditvi so podelili priznanja na področju pevskega 
udejstvovanja. Bronaste, srebrne in zlate Gallusove znač-
ke sta pevcem in pevkam podelila Anton Venek in Ivana 
Žvipelj iz mozirske območne izpostave Javnega sklada RS 
za kulturne dejavnosti. Pevci pa so se s skromno pozorno-
stjo zahvalili tudi tistim, ki jim pomagajo, da njihovi nastopi 
postanejo všeč vsem. 

Da je bil koncert še bolj všečen, sta kanček humorja do-
dali Franca – Ana Napotnik in Mica – Polona Rihter. Ob re-
žiserki Urški Solar sta pripravili nekaj ocvirkov iz vsakdana 
dveh Ljubenk, prepirljivk in opravljivk. 

Marija Šukalo

LJUBNO OB SAVINJI

Župan sprejel najboljše devetošolce

Najboljši ljubenski devetošolci v družbi z županom, ravnateljem in razredničarko (Foto: Marija Lebar)

Občino Ljubno so pretekli teden obiskali najboljši 
učenci, ki v tem šolskem letu zaključujejo deveti razred 
ljubenske osnovne šole. Sedem jih je bilo tokrat. Spre-
mljala sta jih ravnatelj Rajko Pintar in razredničarka Ka-
tja Zagožen. 

»Odlični uspehi skozi celotno osnovno šolanje so dobra 
popotnica za vaše nadaljnje izobraževanje in želim, da bi 
bili tako uspešni tudi vaši mlajši sošolci,« je v nagovoru de-

jal župan Franjo Naraločnik. Ravnatelj je povedal, da je bi-
la tokratna generacija, ki zapušča ljubensko osnovno šolo, 
med najboljšimi. Več kot trideset odstotkov tistih, ki zaklju-
čujejo deveti razred se je vpisalo na gimnazije. Za slovo jim 
je župan predal še knjižna darila in priponke flosarja, da jih 
bodo vedno spominjale, kje je njihova domača občina, ka-
mor naj se radi vračajo.

Marija Lebar

Pevke in pevci mešanih pevskih zborov Kulturnega društva Ljubno ob Savinji in A Capella iz Petrovč so skupaj zapeli pod 
vodstvom Mitje Venišnika (Foto: Marija Šukalo)
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Še o šoli v Bočni

Zelo zanimivo se mi zdi, da je članek o boč-
ki šoli zbudil toliko pozornosti, zato sem se od-
ločil zapisati še nekaj podatkov iz poročila šo-
le z dne 30. junija 1939 in še nekaj zanimivosti 
iz kopije listine, ki jo napisal nadučitelj šole An-
ton Šket 16. januarja 1877, ko je prišel v Boč-
no. Te podatke sem dobil od Metoda Rosca, ki 
je pri zbiranju raznih listin iz preteklosti naletel 
tudi na družinske podatke nadučitelja Antona 
Šketa.

ŠKET O LASTNI DRUŽINI
Listina nosi naslov »Pro memoria občne 

druščine došlega učitelja v Bočno pri Gor-
njem Gradu«. Tabela ima v glavi tele podat-
ke: imena, kdaj je katero rojeno, opombe. Na-
to sledijo podatki o obeh starših v koloni »sta-
reši«. Takole je zapisano: Tonej Šket, učitelj, ro-
jen 20. decembra 1823 v Sv. Petru na Med-
vedjem selu (op. A.V. to je kraj nad Mestinjem 
blizu Šmarja pri Jelšah). Dalje je navedeno 
– Neža Knaflc, soproga, rojena 5. decembra 
1832 v Šentjurju ob južni železnici. Sledijo po-
datki o otrocih: Antonia, rojena 29. decem-
bra 1856 v Šentvidu pri Ponikvi; Alfons, rojen 
16. oktobra 1858 v Zibiki; Alois, rojen 19. juli-
ja 1860 v Zibiki; Neža, rojena 10. novembra 
1862 v Kostrivnici; Dragotin, rojen 14. okto-
bra 1867 v Galiciji; Jožef, rojen 8. maja 1872 
v Šentlenartu nad Laškem; Amalija, rojena 17. 
junija 1876 na Kalobju; sestra soproge Jera 
Knaflc, februarja 1835. Listina je napisana 
12. junija 1877 v Bočni. Podpisana pa je – To-
nej Šket, narodni učitelj.

Posebno zanimiv je pečat, s katerim je listi-
na opremljena in glasi: Vodstvo narodne šole v 
Bočni, pri Gornjem Gradu.

Na spodnjem robu je pripis, ki ga očitno ni na-
pisal Šket. Gre verjetno še za dva otroka, in sicer 
Janez (Johann) rojen 26. novembra 1878 in Jo-
žef (Josef), rojen 24. aprila 1881. (Po vsem so-
deč, bi ta pripis lahko bil narejen s strani župni-
ka v Bočni).

Iz vseh podatkov lahko razberemo, da je An-
ton Šket imel enajst otrok. Kje so ti bili rojeni, pa 
lahko pomeni kraj, kjer je ta učitelj služboval. 
Vsekakor je bil velikokrat prestavljen v drug kraj, 
kar je za učitelje tistega časa značilno.

UČITELJI NA ŠOLI V BOČNI 
(IZ POROČILA ŠOLE IZ LETA 1939)

Šket Anton, nadučitelj (1877 – 1879); Šket 
Antonija, učiteljica ročnih del (1877 – 1879); 
Matevž Dedič, nadučitelj (1879 – 1910, pol-
nih 31 let); Pavlič Josipina, učiteljica (1879 – 
1922), polnih 43 let; Schwarz Julijana (1903 
– 1907); Troha Marija, učiteljica (1907 – 
1910); Zemljič Branko, suplent (1909 – 1910); 
Bizjak Josip, nadučitelj (1910 – 1919); Bizjak 
Josipina, učiteljica (1910 – 1919); Pako Roza, 
suplentka (1919); Kranjc Alojz, učitelj (1919); 
Sotler Martin, šolski upravitelj (1919 – 1923); 
Sotler Franja, učiteljica (1919 – 1923); Požar 

Metod, šolski upravitelj (1923 -1925); Požar 
Pavla, učiteljica (1923 – 1925); Kmet Ela, za-
časna upraviteljica, (1925 -1926); Apih MI-
lan, začasni šolski upravitelj (1926 – 1928); 
Žehelj Alfred, šolski upravitelj (1928 -1933); 
Cesar Ivana, učiteljica (1928 -1929); Žagar 
Elza, učiteljica (1929 – še danes, to pomeni 
še leta 1939); Kolar Marija, učiteljica (1930 
-1934); Vičič Stanko, šolski upravitelj (1934 
– še danes /1939/); Vičič Anica učiteljica 
(1934 – 1939). 

ŠE NEKAJ PODATKOV IZ LETA 1929
Dne 9. 7. 1929 je bila na šoli nadzorovalna 

konferenca pod vodstvom sreskega šolskega 
nadzornika M. Grmovška. Navzoča so bila še 
šolski upravitelj Franc Žehelj in učiteljica Iva Ce-
sar. Iz zapisnika je razvidno:

Z odlokom ministrstva prosvete z dne 

8.6.1928 je bilo odločeno, da bodo glavne poči-
tnice na podeželskih šolah prestavljene na me-
seca avgust ali september. Šolsko poslopje je v 
prav dobrem stanju. Isto velja tudi glede učnih 
sob in opreme. Snaženje poteka po predpisih. 
Šolski vrt meri 10,41 ara in je posajen z zelenja-
vo. Nadzornik Grmovšek opozori, da je okolje ze-
lo sadjarsko in bi torej moral tudi vrt prispevati k 
podučevanju te kmetijske veje. Uredi naj se vsaj 
majhna drevesnica.

Telovadišče ni posebno primerno, ker ni na 
ravnem svetu in je prostorsko pretesno. Zbirka 
učil se je od zadnjega nadzora leta 1927 neko-
liko povečala. Nekatera naročila so v teku. Nujni 
ukrepi! Potrebno je impregniranje šolskih sob s 
protiprašnim oljem, nabava Kosmosovih učil za 
elektriko, šola mora imeti Uradni list in metrska 
palica za prvi razred. Učbeniki se uporabljajo po 
navodilih šolskih oblasti.

Šolarska knjižnica šteje 234 knjig, od teh je 
220 vezanih. Izposoje je bilo v tem letu 339 
knjig.

Šoloobveznih otrok je 52 + 40 = skupaj 92 
šolarjev. Na dan nadzorovanja je manjkalo 5 
otrok, kar je 6 %. Šolski obisk je zadovoljiv: ok-
tobra 70 %, novembra 85 % in decembra, janu-
arja in februarja 80 %. Vedenje otrok je popol-
noma pravilno, njih snaga je zadovoljiva. Ugo-
tovitev: Vzgojnemu momentu je posvečati mno-
go pozornosti.

Po principu delovne šole se postavlja kot 
glavna zahteva otroška samostojnost. Otrok 
naj torej zaznave in spoznave in spretnosti 
kar se da samostojno, pridobiva jih pod smo-
trenim učiteljevim vodstvom. Vse kar lahko 
učenec sam izsledi ter sam izvrši, pri tem mu 
ni treba pomagati. Deško ročno delo je uvede-
no v obeh razredih. V glavnem so udejstvova-
li učenci 2. razreda na vrtu, kar je velevažno! 
Deško ročno delo ni samo sebi namen, tem-
več ima nalogo, da pospešuje in oživlja osta-
li pouk. Zato se naj izdelujejo le taki predme-
ti, ki so z ostalim poukom v tesni zvezi. Žen-
ska ročna dela podučuje učiteljica ročnih del 
v obeh razredih. Tvarino za ročna dela prina-
šajo deklice same.! 

Tako so zapisali v zapisnik nadzorovalne kon-
ference davnega leta 1929 v Bočni.

Morda kaže opozoriti na veliko podporo šoli 
s strani prebivalstva. Ko danes beremo, da sta 
dva okrajna glavarja razumevajoče podprla 
zahtevo ljudi po šoli in da sta to bila dva pleme-
nitaša tedanjega avstrijskega uradništva, mo-
ramo ob tem poudariti, da sta oba, v prejšnjem 
članku omenjena podpornika, delovala v Celju 
in da je torej bilo treba kar precejkrat spregovo-
riti in dokazovati potrebo po šoli v malem kraju 
v Zadretju. To spričo tedanji prometnih zvez ni-
kakor ni bilo enostavno! Naj tako končamo po-
ročanje o šoli v Bočni, ki je nastala davnega le-
ta 1877. Malo se lahko vživimo v tedanja napre-
zanja domačinov!

Načrt šolskega okoliša 
Bočne iz leta 1925. 
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Objave

Dobitniki priznanj občine Gornji Grad za leto 2011
ČASTNA OBČANKA OBČINE GORNJI GRAD

- Viktorija VENIŠNIK za dolgoletno vsestransko delo na 
področju širjenje kulture, za delo v šolstvu, za vzpostavitev 
galerijske dejavnosti, delo na humanitarnem področju ter 
za vsestransko sodelovanje v številnih društvih; predlaga-
telj Kulturno društvo Gornji Grad

Obrazložitev:
Viktorija Venišnik, Vika, kot jo kličemo, je bila rojena 16.3.1934 na Zgor-

njem Pobrežju. Vse svoje življenje je posvetila kulturi. Že v študentskih le-
tih je sodelovala kot organizatorka in akterka na različnih šolskih prosla-
vah. Leta 1953, ko je kot mlada učiteljica nastopila delo v šoli Gornji Grad, 
je takoj pričela sodelovati v gledališki skupini. Njena prva vloga je bila v igri 
Godčeva pesem, v skoraj šestdesetih letih pa se je  različnih vlog nabra-
lo nešteto. Če naštejemo samo nekatere – mati v trilogiji o Kreflih, žena v 
Mrtvem Kurentu, mati v Samorastnikih, uživala je v Molierovih komedijah… 
Največkrat je igrala vlogo matere ali žene, v komedijah je znala občinstvo 
razvedriti in nasmejati, v dramah pa je svoje vloge odigrala doživeto, ne-
pozabno.

V letih njenega službovanja na gornjegrajski šoli je vzgojila mnogo ro-
dov mladih gornjegrajčanov, marsikomu pa je tudi privzgojila ljubezen do 
gledališča, pesmi, knjige in lepe slike. Aktivna je bila ob nastajanju mno-
gih šolskih in društvenih proslav, literarnih večerih, ko je v goste povabi-
la znane avtorje poezije in proze. Sodelovala je pri vseh pomembnih pro-
slavah Kulturnega društva Gornji Grad, predvsem ob pomembnih jubilejih 
društva. Proslavo za 100 letnico društva je organizirala skoraj sama, pa tu-
di pri  115 letnici, 120 letnici in 130 letnici, ki jo je društvo praznovalo lani, 
je bila nepogrešljiva. Kot dolgoletna članica KD, je bila nekaj let tudi pred-
sednica tega društva.

Vika Venišnik je bila pobudnica galerijske dejavnosti. Ta dejavnost v 
okviru KD sega skoraj dvajset let nazaj, ko je  leta 1992 prva razstavljala 
naša rojakinja akademska slikarka Terezija Bastelj. Ob 115 letnici društva 
se je galerijska dejavnost preselila v galerijo »Štekl« in gospa Vika Venišnik 
je bila od takrat naprej duša, srce in še kaj te galerije. Ob pomoči majhne 
ekipe je vseskozi vodila vse dejavnosti, od dogovora z razstavljalci, kultur-
nega programa ob otvoritvah, do priprave in pospravljanja galerije. 

Galerija je že zdavnaj prerasla okvire kraja, saj je poznana daleč preko 
občinskih meja, tako preko umetnikov, ki so svoja dela razstavljali, kot pre-
ko obiskovalcev. Od pričetka do danes se je zvrstilo nekaj manj kot 100 
razstav, od odprtja galerije »Štekl« pa je v petnajstih letih organizirala pre-
ko 85 razstav različnih ustvarjalcev. Gornji Grad je na svojo galerijo lah-
ko upravičeno ponosen, z gotovostjo pa trdimo, da galerije brez »naše Vi-
ke« nebi bilo.

Gospa Vika pa ni dejavna samo v kulturnem društvu, saj jo srečamo tu-
di v drugih organizacijah, pri Rdečem križu je dolgoletna aktivistka, skrbi 
za vsakoletna srečanja starejših krajanov, je članica ZZB za vrednote NOB 
Slovenije, Društva upokojencev, kjer s svojimi izdelki občasno sodeluje 
na razstavah ročnih del, vključena je v skupino za samopomoč in bral-
ni kotiček v Centru starejših Gornji Grad. Aktivno je sodelovala tudi v osta-
lih društvih v kraju, pomagala pri prireditvah ob Čebelarskem prazniku, bi-
la aktivna v knjižnici itd. Ne moremo pa mimo zelo pomembnega poslan-
stva. Dolga leta se na zelo občuten način poslavlja od naših krajanov oz. 
krajank, na njihovi zadnji poti.

V družini Venišnik je bila kultura kot družinski član, saj je bil do svoje pre-
rane smrti kulturi zapisan tudi mož Jože, tradicijo pa nadaljuje njun sin Mi-

tja, ki je aktiven  pevovodja več pevskih zborov. Pri Venišnikovih je kultura 
način življenja.

Za svoje delo je Vika Venišnik prejela več priznanj. Prejela je priznanje 
Zveze kulturnih organizacij, priznanje Sklada za ljubiteljske kulturne dejav-
nosti, Linhartovo listino, leta 1999 pa je za kulturno dejavnost prejela Zlati 
grb občine Gornji Grad. Prav tako je za svoje požrtvovalno delo pri Rdečem 
križu prejela republiško Srebrno priznanje.

Ob takšnih ljudeh in družinah, se nam za nadaljevanje kulturne dejavno-
sti ni treba bati, prav pa je, da se za požrtvovalnost podeli nagrada. Člani 
KD Gornji Grad smo iskreno prepričani, da si gospa Vika Venišnik najviš-
je priznanje občine zasluži, prav tako pa si Gornji Grad zasluži, da dobi tu-
di častno občanko.

ZLATI GRB OBČINE GORNJI GRAD

- Jože REMŠAK za dolgoletno delo in zasluge na 
področju kulture, planinstva in gasilstva; predlagatelj Kul-
turno društvo Gornji Grad

Obrazložitev:
Jože Remšak – Zotler se je rodil 8. februarja 1950 v družini, ki je bila z 

vsemi porami zapisana kulturni dejavnosti v kraju. Ta dejavnost ga je spre-
mljala že od malih nog, saj sta oba starša aktivno delovala v Kulturnem 
društvu in oba tudi igrala na odru. Sam se je resneje z gledališkimi deska-
mi srečal konec šestdesetih let. Prva vloga v predstavi za odrasle je bila v 
igri Pogodba. Na odru nastopa tako že preko 40 let in je upodobil paleto 
nepozabnih likov. V mnogih igrah je igral glavne vloge, prav vsako vlogo 
pa je naštudiral do potankosti. Nastopal je v igrah: Zdravnik po sili, Kralj na 
Betajnovi, v Zadrečkih zdrahah je nastopil že trikrat (1982, 1992, 2002), 
Deseti brat, Dobri vojak Švejk, Ljubezen pod razpelom, kjer je odigral kar 
dve vlogi, nastopil je v treh igrah o Kreflih, Matiček se ženi, Moj ata, sociali-
stični kulak, Detektiv Megla, trenutno pa nastopa v igri Oblast, ki jo gledali-
ška skupina še predstavlja na bližnjih in tudi bolj oddaljenih odrih.

Poleg igranja na odru je Jože nepogrešljiv tudi v drugih dejavnostih dru-
štva. Postavitev  in izdelava scene na odru, je pri vseh igrah v veliki meri 
njegovo delo, prav tako pa priskoči na pomoč pri drugih potrebnih vzdrže-
valnih delih v kulturnem domu.

Dolga leta, kar 35 jih je že, se Jože z ganljivimi govori na zadnji poti, po-
slavlja tudi od naših občanov.

Aktiven pa je tudi v drugih društvih v kraju.V Gasilskem društvu je poma-
gal pri obnovi Gasilskega doma, opravljal funkcijo predsednika gasilskega 
društva, trenutno pa je predsednik društvenega častnega razsodišča. Bil 
je v prvi ekipi, ki je sredi 70-tih let obnavljala Dom na Menini in gradila pri-
stavo pri domu. Pri Planinskem društvu je bil dolga leta gospodar, še ve-
dno pa rad priskoči na pomoč, kadar je potrebno.   

Za svoje delovanje na kulturnem področju je leta 1983 prejel priznanje 
Zavoda za kulturo Mozirje. Prejel je priznanje Javnega sklada RS za kultur-
ne dejavnosti - Linhartovo značko. Za vlogo Švejka je Jože Remšak ,leta 
1998, prav tako od Javnega sklada RS za kulturno dejavnost, prejel viso-
ko Linhartovo priznanje. Leta 2000 je družina Remšak prejela Grb občine 
Gornji Grad, za dejavnost na kulturnem področju. Poleg priznanj s podro-
čja kulture je za delo pri gasilcih, poleg več društvenih priznanj, prejel tu-
di republiško odlikovanje druge stopnje, za delo v Planinskem društvu pa 
Zlati častni znak PZS. 
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- Ivan PRESEČNIK za dolgoletno delo in zasluge na gasil-
skem, turističnem, kulturnem in pašniškem področju; pre-
dlagatelj Pašna skupnost »Gospodnja-Globače« in Dru-
štvo lastnikov gozdov Gornji Grad

Obrazložitev:
Presečnik Ivan, rojen 1941 v Lenartu pri Gornjem Gradu 2, stanujoč is-

to tam, je bil in je še aktiven, na kmetijskem, gozdarskem, gasilskem, tu-
rističnem, kulturnem, družbeno-političnem, zadnje čase pa predvsem na 
pašniškem področju. 

Njegova domačija je bila kot vzorčna kmetija že leta 1968 med prvimi v 
naši dolini. Na oglede so prihajali številni kmetje iz drugih krajev Slovenije 
in tudi iz nekdanje skupne domovine.

Pri ZKZ Mozirje je bil dolga leta v najvišjih organih upravljanja »Zadru-
žnem svetu«,v letih 1980-1984 pa tudi njen predsednik. Na področju goz-
darstva je bil član UO pri  »Temeljni organizaciji kooperantov« Nazarje. Prav 
tako pa se je odlikoval v Kulturno prosvetnem društvu v prefinjeni upodo-
bitvi likov številnih vlog, najvidnejše med njimi so bile v Potrčevih dramah - 
Krefli in v Kralju na Betajnovi. Že mnogo let je član prostovoljnega gasilske-
ga društva in turističnega društva - predsedovanje TD štiri letni mandat. Od 
vsega začetka je član odbora za pripravo Čebelarskega praznika, bil pa je 
tudi predsednik tega odbora.

Na družbeno političnem področju je v nekdanji skupni občini Mozirje 
deloval kot delegat, aktivno pa deluje v krajevni skupnosti Gornji Grad in 
Pašni skupnosti Gospodnje-Globače: Poseben pečat je pustil pri urejanju 
planinskih pašnikov na Menini planini (nova pastirska koča, vodooskrba, 
čiščenje pašnikov, pastirski praznik). Kot predsednik je vodil pašno sku-
pnost v letih 1986-1993 in od 1995 do 2011. Leta njegovega predsedova-
nja so ga zaznamovala kot trdega pogajalca s sedanjim lastnikom Nad-
škofijo Ljubljana, za pridobitev lastninskih pravic na planinskih pašnikih, 
katere so pridobili naši predniki že pred mnogimi desetletji.

 GRB OBČINE GORNJI GRAD

- Marija BEZOVŠEK za večletno aktivno delo v aktivih 
kmečkih žena na območju celotne Zgornje Savinjske doli-
ne in sodelovanje z drugimi društvi; predlagatelj Turistično 
društvo Gornji Grad in župan Stanko Ogradi

Obrazložitev:
Marija Bezovšek se je rodila na Kneblovi domačiji v zaselku Lenart. Ta 

domačija je poznana širše tako doma, kot tudi v tujini zaradi takratnega 
kmečkega turizma. Z velikim čutom do gospodinjstva se je izobrazila za 
poklic predmetne učiteljice gospodinjstva in to delo tudi nekaj časa opra-
vljala. Vendar je pri opravljanju svojega dela našla nove izzive. Tako se je 
zaposlila pri Zgornjesavinjski zadrugi in začela opravljati dela na področju 
pospeševanja razvoja kmečkega turizma. Zavedala se je, da je za dober 
razvoj kmetijstva in turistične dejavnosti potrebno tudi znanje. 

Gospe Mariji Bezovšek pripisujemo veliko zaslug za to, da so kulinarič-
ne posebnosti naše občine in Zgornje Savinjske doline poznane širši jav-
nosti. Njeno strokovno znanje in izjemen čut do soljudi, se odraža v nje-
nih zaslugah za promocijo kulinarike preko aktivov kmečkih žena, v njenih 
knjigah in drugih oblikah posredovanja svojega znanja in izkušenj. S svo-
jim dolgoletnim delom je pripomogla k izjemni promociji kraja in občine tu-
di na področju turizma. Za svoje delo je prejela več priznanj. V občini Gor-
nji Grad pa je prispevek nedvomno največji.

Svoje znanje in kuharsko prakso je gospa Marija prenesla na papir. V sa-
mozaložbi je izdala knjigo Od sirnice do ajdneka. Na takšen način bo osta-
la tudi naša tradicionalna kulinarika zapisana našim zanamcem. Marsik-

do pa je že prijel v roke knjigo Želodec in jedi Zgornjesavinjske doline, pri 
kateri je bila tudi soavtorica.

Gospa Marija je našla tudi čas za delovanje v različnih društvih. Bila je 
predsednica Zveze kmetic Slovenije, predsednica Združenja izdelovalcev 
zgornjesavinjskega želodca, dolga leta tudi predsednica društva Kmetic 
zgornjesavinjske doline. Prejela je tudi priznanje Kmetijske zbornice Slo-
venije.

- Zvonka ZAKRAJŠEK za dolgoletno požrtvovalno delo v 
Kulturnem društvu Gornji Grad; predlagatelj Kulturno dru-
štvo Gornji Grad

Obrazložitev:
Zvonka Zakrajšek je rojena 9.7.1957 v Okonini, poklicna pot in družina 

pa jo je zanesla v Gornji Grad. Tu se je kmalu priključila Kulturnemu društvu 
v katerega vlaga ogromno dela in časa.

Kdor ne pozna dela društev mu ni poznano koliko ur dela je potrebno, 
da vse dejavnosti potekajo brez zapletov. V prav vsakem društvu je nekaj 
tistih »nevidnih« ljudi, ki veliko delajo, njihovo delo pa ni na očeh javnosti. 
Tudi v Kulturnem društvu je tako. Gledalci, ki sedimo v dvorani, vidimo sa-
mo igro, ki je končana v dveh urah. Nihče pa ne vidi vseh ur, ki jih igralci po-
rabijo za priprave. Še manj pa je opazno delo, ki ga opravijo člani društva, 
ki ne nastopajo na odru, pa vendar predstave ne bi bilo, če nebi bilo orga-
nizatorjev, ki izpeljejo vse potrebne zadeve. Ena izmed takšnih oseb je go-
spa Zvonka Zakrajšek.

Že od leta 1989 je vseskozi blagajničarka društva, kar zahteva ogro-
mno časa in znanja, da skromna društvena sredstva razporedi tako, da je 
prav in da dogovarja in organizira vsa gostovanja domačega društva, na-
bavlja potrebne rekvizite in usklajuje gostovanja drugih gledaliških skupin, 
ki prihajajo v Gornji Grad. Pred leti je delovala tudi kot šepetalka pri pred-
stavah. Lansko leto, ob praznovanju 130 letnice društva, je prejela društve-
no priznanje. 

- Alojzija SUHOVRŠNIK za dolgoletno požrtvovalno delo 
v Planinskem društvu Gornji Grad; predlagatelj Planinsko 
društvo Gornji Grad

Obrazložitev: 
Alojzija (Slavica) Suhovršnik se je že kmalu po prihodu v naše kraje, kjer 

je dobila zaposlitev na osnovni šoli Frana Kocbeka, vključila v delo Planin-
skega društva Gornji Grad, predvsem pri delu z mladino. Z udeležbo na zi-
movanjih otrok in mladine v planinskem domu na Menini planini in pole-
tnih planinskih taborih je s svojo prisotnostjo in pedagoškim znanjem ve-
liko pripomogla, da je vse potekalo na pedagoško strokovno dovolj pod-
prtem nivoju. 

Kasneje je svoje delo na planinskem področju posvetila predvsem pri-
pravi mladine za tekmovanja »Mladina in gore«, na katerih naši mladi pla-
ninci, pod njenim vodstvom, leto za letom dosegajo zavidljive razultate in 
uspehe. Dolgo vrsto let je bila tudi članica upravnega odbora Planinskega 
društva Gornji Grad.

Za svoje delo na področju planinstva je že prejela Društveno priznanje 
planinskega društva in priznanje Planinske zveze Slovenije »Bronasti ča-
stni znak«.

PRIZNANJE OBČINE GORNJI GRAD 

- Miran ŽEROVNIK za odlično odigrane vloge in za delo-
vanje v drugih društvih: predlagatelj Kulturno društvo Gor-
nji Grad 

Oglasi
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Objave, Oglasi

Na podlagi sprejetega proračuna Občine Gornji Grad za leto 2011 
(UG ZSO, št. 17/2010) in Pravilnika o dodeljevanju finančnih sredstev za  
pospeševanje razvoja malega gospodarstva v Občini Gornji Grad (UG 
ZSO, št. 5/2011) Občina Gornji Grad objavlja

JAVNI RAZPIS ZA DODELITEV FINANČNIH SREDSTEV ZA 
POSPEŠEVANJE RAZVOJA MALEGA GOSPODARSTVA 

V OBČINI GORNJI GRAD V LETU 2011

I. PREDMET RAZPISA
 
Predmet razpisa je dodeljevanje pomoči za področje malega gospo-

darstva in obrti iz sredstev proračuna Občine Gornji Grad za leto 2011. 
Obseg razpisanih sredstev je 20.000 €

II. SPLOŠNE DOLOČBE IN OSNOVNI POGOJI ZA KANDIDIRANJE 

Pomoči iz tega razpisa se dodeljujejo kot finančna pomoč. Višina po-
moči, dodeljene posameznemu upravičencu, lahko znaša do 50% upra-
vičenih stroškov za posamezni namen oz. največ 5.000 EUR na posa-
meznega upravičenca.

Višina dodeljene pomoči se določi na podlagi prejetih vlog in razpolo-
žljivih sredstev v proračunu za tekoče leto.

Upravičenci:
Do pomoči po tem razpisu so upravičene gospodarske družbe, ki se 

po 3. členu Uredbe o namenih in pogojih za dodeljevanje državnih po-
moči ter določitvi pristojnih ministrstev za upravljanje posameznih shem 
državnih pomoči (Ur. list, RS, št.: 38/03) štejejo za majhno podjetje in 
samostojni podjetniki posamezniki. Prosilci morajo tako pridobljena 
sredstva vložiti v razvoj in razširitev obstoječe dejavnosti oziroma v no-
vo dejavnost na območju občine Gornji Grad za namene iz naslednje-
ga odstavka.

Upravičeni nameni: 
- spodbujanje odpiranja novih delovnih mest, 
- prednostno spodbujanje samozaposlovanja,
- spodbujanje investicij, 
- spodbujanje aktivnosti, ki so povezane s pridobitvijo nepovratnih 
sredstev iz EU skladov,
- promocijske aktivnosti na področju malega gospodarstva.
Upravičeni stroški:
- stroški, ki so povezani z novo zaposlitvijo,
- stroški materialnih investicij (zemljišča, zgradbe, oprema, stroji…),
- stroški nematerialnih investicij:
 - stroški povezani s kandidaturo za pridobitev nepovratnih 
 sredstev iz EU skladov,

Obrazložitev:
Miran Žerovnik se je rodil v Gornjem Gradu, 4.7.1961. Veselje do igranja 

je pokazal že v osnovni šoli, ko je nastopal na raznih prireditvah in bil član 
dramskega krožka. Prvič se je resno srečal z gledališko igro leta 1981, ko 
je odigral eno izmed vlog v Kralju na Betajnovi.

Po desetletnem premoru, ko ga je poklicna pot zanesla iz domačega 
kraja, se je leta 1991 vrnil v Gornji Grad in se takoj vključil v gledališko sku-
pino gornjegrajskega kulturnega društva. Od takrat je nepogrešljivi član 
gledališke družine. Igral je v igrah Revizor, Miklavžev večer, nastopil je v 
dveh izvedbah Zadrečkih zdrah (leta 1992 in 2002). Njegove vidnejše vlo-
ge so še v igri Prevarani soprog, Navadni človek, bil je detektiv Megla v isto-
imenski igri, igral je v Podnajemniku, v zadnji igri Oblast, ki se še igra pa je 
upodobil Anteja Pešaliča. Njegove vloge so vedno zelo doživete, zato ved-
no požanje bučen aplavz.

Miran Žerovnik pa ni aktiven samo v Kulturnem društvu. V Padalskem 
društvu je bil pred leti soorganizator odmevnega tekmovanja športnih pa-
dalcev, ki se ga je udeležilo preko 200 padalcev. Imel je tudi padalsko šolo, 
še vedno pa je aktiven »pilot« v  tandemu. Aktiven član je tudi v Športnem 
društvu Veterani, pa tudi v drugih društvih.

Miranova kulturna in športna pot se še vedno vzpenja, zato se mu za vz-
podbudo vnaprej in zahvalo za nazaj podeli Priznanje Občine Gornji Grad.

- Klementina VERŠNIK za požrtvovalno delo v Kulturnem 
društvu Gornji Grad; predlagatelj Kulturno društvo Gornji 
Grad

Obrazložitev:
Klementina Veršnik je bila rojena 18.2. 1974. Gledališki oder je spoznala že 

v osnovni šoli, saj je sodelovala pri raznih šolskih prireditvah. Po končanem štu-
diju in vrnitvi v Gornji Grad, se je leta 1999 priključila gledališki skupini Kulturne-
ga društva. V gledališki sezoni 2000/2001 je v igri Ljubezen pod razpelom zai-
grala Vest, nastopila pa je še v igri Dohodnina in Navadni človek.

 
Zadnja leta na odru ne nastopa, je pa nepogrešljiva pri drugem delu, ki 

je neobhodno potrebno za tekoče izvajanje gledaliških predstav. Tudi Kle-
mentina Veršnik je oseba, ki je ni moč videti, brez nje pa delo nebi teklo ta-
ko, kot je treba. Vedno je pripravljena pomagati, pa naj bo to delo za odrom 
ali pa pospravljanje dvorane.

Pomembno vlogo je odigrala tudi v galeriji »Štekl«, kjer je kar nekaj časa 
predstavljala razstavljalce, občasno pa je tudi pozdravila prisotne v imenu KD.

Aktivna je tudi v Planinskem društvu, kjer je bila dva mandata tudi njiho-
va blagajničarka, v lanskem letu pa je ob praznovanju 130 letnice društva 
prejela društveno priznanje.

- Franci REPENŠEK za večletno aktivno delo v Športnem 
društvu Veterani Gornji Grad; predlagatelj Športno društvo 
Veterani Gornji Grad

Obrazložitev:
Franci je leta 1994 z nekaj somišljeniki ustanovil Športno društvo Vete-

rani Gornji Grad. S polno upov in načrtov je društvo zaživelo. Nogomet je bil 
na prvem mestu in seveda so se ga vsi člani radi udeleževali. 

Seveda pa ni vse v nogometu, zato se je v društvu veliko naredilo, predv-
sem na velikem travnatem igrišču. V vsaki akciji si je Franci vzel čas in po-
magal ter ostale spodbujal k udeležbi, zato se člani še sedaj radi srečujejo 
in skupaj poveselijo. Ravno zato so se spletle prijateljske vezi tudi s ŠD Ve-
terani iz Črenševcev, ki se ohranjajo vse do sedaj. Ravno zaradi takih kot je 
Franci Repenšek društvo še vedno obstaja in uspešno deluje. Franci je bil 
predsednik društva od 1994-2002.

OBČINA
GORNJI GRAD
Attemsov trg 3
3342 Gornji Grad

KOCBEKOVA PRIZNANJA

- Mojca STRADOVNIK
- Anže VERŠNIK
- Patricija POLJANŠEK

Obrazložitev: 
Kocbekova priznanja prejmejo učenci osnovne šole za doseganje 

najboljšega učnega uspeha v vseh letih šolanja.

- Maruša RIHTER
- Polona KLEMEN
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Oglasi

 - stroški nakupa in pridobitev patentov, licenc, izumov, 
 tehničnih izboljšav, nepatentiranega tehničnega znanja, 
 blagovnih znamk, stroški izdelave projektne dokumentaci-
 je, stroški izdelave investicijskih programov,…),
 - strošek najetja sejemskega prostora in stroški ostalih pro
 mocijskih aktivnosti.

Ostali pogoji:
- izpolnjen prijavni obrazec »VLOGA ZA POSPEŠEVANJE RAZVOJA 
MALEGA GOSPODARSTVA 2011 »,
- pomoči se ne dodeljujejo za že izvedene projekte.

Do sredstev po javnem razpisu niso upravičeni:
- podjetja iz dejavnosti iz sektorjev ribištva in ribogojstva po oprede
litvi iz Uredbe Sveta (ES) št. 104/2000,
- podjetja iz dejavnosti iz sektorja premogovništva po opredelitvi iz 
Uredbe Sveta (ES) št. 1407/2002,
- podjetja, ki se ukvarjajo s primarno proizvodnjo kmetijskih proizvo-
dov iz seznama v Prilogi I k Pogodbi o ustanovitvi Evropske skupno
sti,
- podjetja, ki delujejo v cestnoprometnem sektorju, za nabavo vozil 
za cestni promet tovora,
- podjetja v težavah,
- podjetja v težavah, ki dobivajo pomoč po posebnem programu za 
reševanje in prestrukturiranje,
- subjekti, ki so že prejeli sredstva po Pravilniku o dodeljevanju fi
nančnih sredstev za pospeševanje razvoja malega gospodarstva 
v Občini Gornji Grad (UG ZSO, št. 5/2011), vendar sredstev niso po
rabili namensko,
- subjekti, ki so že koristili pomoč za posamezne namene do višine, 
ki jo omogočajo posamezna pravila državnih pomoči,
- subjekti, ki nimajo poravnanih vseh obveznosti do Občine Gornji 
Grad,
- subjekti, za katere veljajo omejitve poslovanja po ZIntPK (Zakon o 
integriteti in preprečevanju korupcije).

III. KRAJ IN ČAS, KJER LAHKO ZAINTERESIRANI DVIGNEJO RAZPI-
SNO DOKUMENTACIJO

Razpisna dokumentacija je od dneva te objave do izteka prijavne-
ga roka dosegljiva na spletni strani Občine Gornji Grad: http://www.
gornji-grad.si ali pri občinski upravi Občine Gornji Grad, Attemsov trg 
3, Gornji Grad, vsak delovni dan med 8 in 12 uro do izteka prijave na 
razpis. 

 
IV. ROK ZA PREDLOŽITEV VLOG IN NAČIN PREDLOŽITVE

Vloge za dodelitev sredstev morajo prosilci poslati s priporočeno po-
šiljko ali oddati osebno na naslov: Občina Gornji Grad, Attemsov trg 3, 
3342 Gornji Grad najkasneje do 31.8.2011. Šteje se, da je prijava pri-
spela pravočasno, če je bila zadnji dan roka za oddajo prijav oddana 
na pošti s priporočeno pošiljko ali v poslovnem času (do 17.00 ure) 
oddana v prostorih Občine.

Na hrbtni strani ovojnice morata biti navedena naziv in naslov vla-
gatelja.

Vsaka posamezna vloga mora biti poslana v zaprti ovojnici z ozna-
ko: »NE ODPIRAJ - RAZPIS ZA MALO GOSPODARSTVO 2011«. 

V. ODLOČANJE V POSTOPKU RAZPISA IN OBVEŠČANJE O IZIDU 
RAZPISA

Vloge, prispele na javni razpis bo odpirala posebna komisija, dne 
1.9.2011 ob 13.00 uri. Če komisija ugotovi, da je vloga nepopolna, pri-

stojna strokovna služba občinske uprave na predlog komisije pozove 
vlagatelja, da jo v roku 8 dni dopolni. Če prosilec vloge v roku ne dopol-
ni, se vloga s sklepom kot nepopolna zavrže. Vloge bo obravnaval Od-
bor za gospodarstvo, varstvo okolja, gospodarske javne službe in pro-
storsko planiranje Občine Gornji Grad. Odbor pripravi predlog razdeli-
tve ter dokončno razdelitev sredstev predlaga v potrditev občinski upra-
vi. Odbor lahko določi najvišji znesek sredstev na vlagatelja v primeru, 
ko zaprošena sredstva presegajo vsa razpisana razpoložljiva sredstva.

Sklep o dodelitvi sredstev bo Občina Gornji Grad izdala v roku 30 dni 
po preteku roka za oddajo vlog.

S prejemniki pomoči se sklene pogodba, s katero se določijo name-
ni in pogoji koriščenja sredstev.

VI. OSTALE DOLOČBE

Vlagatelj lahko dodeljena sredstva uporabi le za namene, ki so do-
ločeni v razpisu. 

Vlagatelj pri katerem se ugotovi, da je sredstva porabil nenamensko, 
mora takoj vrniti vsa pridobljena sredstva skupaj z zakonitimi zamu-
dnimi obrestmi, in dve leti ne more kandidirati na nova proračunska 
sredstva.

Najkasneje v roku enega leta od dodelitve sredstev, mora prejemnik 
sredstev podati poročilo o učinkih porabe sredstev odboru, ki poroči-
lo pregleda.

VII. DODATNE INFORMACIJE V ZVEZI Z JAVNIM RAZPISOM

Vse dodatne informacije: Tina Gutman, na tel. št. 03/839 18 56, ali 
na e-mail: tina.gutman@gornji-grad.si.

ŽUPAN 
OBČINE GORNJI GRAD

Stanko OGRADI

TOČKOVANJE VLOGE: 

Odbor za gospodarstvo, varstvo okolja in gospodarske javne službe 
Občine Gornji Grad, bo prispele vloge ocenil na osnovi sledečih meril:



18 Savinjske novice št. 25, 24. junij 2011

Nasveti, Organizacije, Ljudje in dogodki

MARIJAN DENŠA,
vodja odseka za gojenje 
in varstvo gozdov,
Zavod za gozdove Slovenije,
OE Nazarje

Čas je za obžetev sadik 
gozdnega drevja!

Obnova gozda s saditvijo je velika investici-
ja, ki jo moramo vzdrževati, da bo upravičena in 
rentabilna. Eden prvih ukrepov je obžetev sadik. 
Z obžetvijo sadik odstranjujemo vegetacijo, ki 
ogroža rast in razvoj sadik ter naravnega mlad-
ja, ko se ta pojavi na posajeni površini. Obžetev 
izvajamo tako, da obžanjemo vsako sadiko (ali 
mladiko naravnega mladja) posebej.

V Sloveniji obnovimo veliko večino gozdov z 
naravno obnovo, to je z nasemenitvijo semena 
odraslega sestoja oziroma drevja. Le včasih se 
zgodi, da je treba gozd obnoviti s saditvijo. To je 
predvsem v primeru naravnih ujm, večjih žarišč 
podlubnikov ali močne razredčenosti starega 
drevja, ko začne gozdna tla preraščati podrast, 
ki preprečuje pomladitev. V primerjavi z narav-
no obnovo imamo z obnovo s sadnjo zelo veliko 
dela in velike stroške. Povprečni stroški osnova-
nja mladega gozda s sadnjo znašajo na našem 
območju po letošnjih cenah sadik in materialov 
za zaščito sadik ter priznanih stroškov dela oko-
li 4.000 EUR/ha. Seveda je to od primera do pri-
mera različno, saj so stroški odvisni od struktu-
re sadik in vrste zaščite. Temu moramo v nasle-
dnjih letih prišteti še stroške vzdrževanje zaščite 
in obžetev sadik.

Na ogoleli površini, na kateri smo posadili sa-
dike gozdnega drevja, se zaradi obilice svetlobe 
in toplote, ki prispe do prej zastrtih tal, velikokrat 
že prvo leto, zagotovo pa naslednja leta, pojavi 
»posečna vegetacija«. To je močan sloj trav, ze-
lišč, praproti (zlasti nadležna je orlova praprot) 
ter zelnatih grmovnic. Med slednje štejemo tudi 
maline, robide in, srobot. Tem se hitro pridružijo 
mladike pionirskih lesnatih vrst, kot so breza, je-
rebika, razne vrbe in topoli, leska in bezeg. Struk-
tura te vegetacije je odvisna od rastišča (nad-
morske višine in vrste tal) in tudi velikosti objek-
ta. Za posečno vegetacijo je značilno, da v ča-
su bujne poletne rasti močno ovira rast posaje-
nih sadik, saj jim jemlje rastni prostor, svetlobo, 
hranila in vodo, pozimi pa lahko zaradi teže sne-
ga sadike polomi pod seboj. Kot rečeno, obže-
tev sadik izvajamo zato, da preprečimo ogrože-
nost sadik. Zato jo ponavadi izvajamo dvakrat 
v sezoni. Prvič v času bujne rasti, tedaj prepre-
čimo prerast sadik in drugič pred zimo, da pre-
prečimo potlačitev. Le če je posečna vegetacija 
manj razvita v času suše ali če so sadike dovolj 
velike, da niso ogrožene, izvajamo obžetev le en-
krat, ponavadi ob koncu vegetacije. 

Pri žetvi ne požanjemo celotne posajene povr-
šine, ker to ni ne potrebno in je celo škodljivo. Če 
bi poželi vso površino, razen sadik, bi bile te edi-
na hrana za rastlinojedo divjad, tudi raznim ško-
dljivcem (npr. rilčkarjem) in boleznim bi bile bolj 
izpostavljene. Prav tako pripeki, vetru in toči. Ob-
žetev izvajamo tako, da obžanjemo vsako sadiko 
(ali mladiko naravnega mladja) posebej. Rastline 
okoli nje odrežemo v obliki lijaka, katerega polmer 
je tak, kot je višina rastlin. Tako preprečimo, da bi 
se okoliške rastline povesile preko sadike. Orodje, 
ki ga pri tem uporabljamo, je različno. Če prevla-
dujejo zelnate rastline, je to ponavadi gozdarski 
srp (ki je močnejši od navadnega) ali kratka goz-
darska (gojitvena) kosa, če pa je več mladik le-
snatih rastlin, lahko uporabljamo tudi vejnik. Po-
sebej problematična je robida, saj se rada moč-
no razrašča. Za njo je zelo uporaben srpon (srp 
na podaljšanem ročaju). Vse več lastnikov upo-
rablja tudi motorno koso z diskom, ki pa zahteva 
posebno previdnost pri rokovanju, saj je lahko de-
lo z njo v gozdu izredno nevarno! 

Razmeram primerno močna morajo biti tudi 
oblačila, obutev in rokavice. Če imamo na goji-
tvenem pasu v toku še enoročne škarje, lahko z 
njimi hitro popravimo kakšno naravno ali našo 
napako na sadiki. Seveda mora biti na pasu tu-
di torbica za prvo pomoč, saj delamo z orodji z 
rezili. Obžetev sadik spada med nujna gojitvena 
dela in je seveda sofinacirana v okviru progra-
ma vlaganj v gozdove. Glede na letošnje obilne 
padavine in s tem obilno rast rastlin, je sedaj je v 
nasadih pravi čas za obžetev sadik. Zato je mo-
dro, da jo opravite čimprej!

Junija
Pred 20 leti ...

POSMEHA NI VEČ – DRUŽINSKI 
ZDRAVNIK OSTAJA

V Mozirju so odprli vrsto povsem obnovlje-
nega in prenovljenega zdravstvenega doma. 
S tem so bile uresničene želje in potrebe, ki 
segajo še v leto 1978, vendar za kaj takega ni 
bilo nikoli poguma, predvsem pa ne denarja. 
Rešitev je bila seveda v ljudeh iz vse doline, ki 
so se z odločanjem o samoprispevku odločili 
tudi za zdravstveni dom. V slavnostnem nago-
voru je dr. Franc Urlep dejal: »Model družin-
skega zdravnika smo razvijali v tej dolini in-
tenzivno in zavestno vsaj deset let in bili veli-
kokrat deležni posmeha, ker se je uradna me-
dicina v tem času zavzemala predvsem za dis-
panzerje in je drobila zdravstveno varstvo na 
razne kategorije prebivalstva in razne skupi-
ne bolezni. Razvoj družinske medicine so za-
pisale v svoje programe vse stranke zmagovi-
te koalicije in veseli smo, da postaja mozirski 
model priznan in spoštovan v vsej Sloveniji.«

Pred 30 leti ...
VEČINA UPOKOJENCEV OGROŽENIH

Med najpomembnejše sestavine socialne 
politike sodi socialna varnost upokojencev in 
socialnih podpirancev. Podatki zbrani v mo-
zirski občini pa so, kljub temu da natančne-
ga gmotnega stanja upokojencev ni mogoče 
zbrati, zaskrbljujoči. Od 2.430 upokojencev 
jih je v lanskem letu kar 43 odstotkov preje-
malo pokojnino nižjo od 3.500 dinarjev. Pov-
prečna starostna pokojnina je v lanskem le-
tu znašala 6.100 dinarjev, invalidska 4.300 in 
družinska 4.100. Glede na dejstvo, da okrog 
21 odstotkov vseh upokojencev prejema več 
kot 10.000 dinarjev pokojnine, je jasno, da 
ostalim mesečni osebni prejemki ne zadošča-
jo za normalno življenje.

Pred 40 leti ...
KOLIKO NAS JE?

Končan je popis prebivalstva in stanovanj. 
Iz zbranih podatkov je razvidno, da v naši ob-
čini živi 15.324 prebivalcev. V občini imamo 
4.223 gospodinjstev, pri tem pride na 10 go-
spodinjstev 370 prebivalcev, v celi Sloveniji 
pa na 340. To pomeni, da so povprečna gospo-
dinjstva v naši občini številčnejša kot v Slove-
niji. Po gostoti naseljenosti spada naša občina 
med najbolj redko naseljene občine v Sloveni-
ji. Tako živi v Sloveniji povprečno 78,6 ljudi 
na kvadratni kilometer, v občini Mozirje pa le 
30,2 ljudi na kvadratni kilometer.

Pripravila Tatiana Golob

ZGORNJESAVINJSKI STARODOBNIKI

V soboto peto 
srečanje 

Društvo ljubiteljev kulturne in tehnične dedi-
ščine Zgornjesavinjski starodobniki organizira 
v soboto, 25. junija, peto mednarodno srečanje 
ljubiteljev starodobih vozil. Srečanje bodo kot 
vsa prejšnja organizirali na prireditvenem pro-
storu v Vrbju na Ljubnem ob Savinji. Po prijavah 
in zajtrku se bodo udeleženci podali na 55 km 
dolgo vožnjo po krajih Zgornje Savinjske doline, 
ki jih v prejšnjih srečanjih še niso obiskali. Ogle-
dali si bodo lokalne znamenitosti in na predvide-
nih postankih spoznavali kulinarične posebno-
sti posameznih krajev. 

Franjo Atelšek
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KULTURNO UMETNIŠKO DRUŠTVO UTRIP

Ervin Fritz se je predstavil z najnovejšimi 
stvaritvami

Pesnik je prebral dve pesmi iz svoje nove zbirke 
poezije. (Foto: Marija Lebar)

V sklopu pogovorov Berta Savodnika z zna-
nimi slovenskimi ustvarjalci, ki potekajo v orga-
nizaciji Kulturnega društva Utrip, so v sredo, 15. 
junija, pripravili večer z gostom pesnikom in dra-
matikom Ervinom Fritzem. Dogodek, ki je pote-
kal v okviru praznovanj ob prazniku občine Reči-
ca ob Savinji, je vzbudil veliko zanimanje in pov-
sem napolnil avlo rečiške osnovne šole.

Fritz je doma iz Šentpavla v Savinjski dolini, 
sedaj imenovanega Prebold. Rad prihaja v go-
ste v Zgornjo Savinjsko dolino, saj meni, da so tu 
pošteni in prijazni ljudje. Z literaturo – točneje s 
poezijo se je ukvarjal že v mladih letih, ko je kot 
dijak na celjski gimnaziji objavljal v različnih lite-
rarnih listih. Študiral je na igralski akademiji. Po-
leg številnih pesniških zbirk je bilo na gledaliških 
odrih uprizorjenih petnajst njegovih del, med nji-
mi tudi opera Krpanova kobila, ki jo je uglasbil 
skladatelj Jani Golob. Nekatera gledališka dela 
pa še čakajo na uprizoritev.

Savodnik je gosta povprašal, če meni, da v 

naših gledališčih prevladujejo tuji avtorji in je 
uprizoritev sodobnih slovenskih dramskih del 
zelo malo. Fritz je pritrdil in povedal, da je v ne-
katera dramska dela vloženih od dve do sedem 
let pisanja, nato pa do uprizoritve sploh ne pride, 
da o honorarjih niti ne govorimo. Zakaj tako? Tu-
di zaradi družbene kritičnosti in resnicoljubnosti, 
ki jo izraža v svoji literaturi.

Kaj trenutno ustvarja? »Imam kolumno v Ve-
čeru, kjer poskušam nagovoriti »navadne« ljudi, 
tiste, ki so brez dela, tiste, ki imajo delo, pa ne za-
služijo za preživetje, take, ki so vse življenje dela-
li, pa ne morejo živeti od sedanje pokojnine … Da 
bi se kaj ukrenilo na bolje. Lotil pa sem se tudi 
nove zbirke poezije. To so nekakšne pesmi v pro-
zi, imenovane Žitja, ki v skopih besedah prina-
šajo nenavadne življenjske usode navadnih lju-
di.« Prebral je eno o Jegličevem Henču, ki je umrl 
pod nemškimi streli v celjskem piskru in eno o 
nekom, ki je padel kot španski borec. 

Marija Lebar

TREBNJE

Goran Horvat drugič na taboru 
likovnih samorastnikov 

Udeleženci tabora med ogledom Trebnjega (Goran Horvat drugi z leve spredaj) 

V Trebnjem je od 11. do 18. junija potekal 44. 
mednarodni tabor likovnih samorastnikov, na ka-
terem sta poleg Ermelinde de Almeida iz Brazilije, 
Vojkana Morara, Joškina Šiljana in Zuzane Vere-
sky iz Srbije ter Katarine Krvarić iz Hrvaške sode-
lovala tudi slovenska slikarja Igor Dolenc in Goran 
Horvat. To je bila po 30 letih Horvatova druga ude-
ležba na omenjenem taboru, ki ni namenjen zgolj 
umetniškemu ustvarjanju, temveč tudi medseboj-
nemu spoznavanju in vzpostavljanju prijateljskih 
vezi med umetniki različnih držav.

Po besedah Gorana Horvata je letošnji tabor 
v celoti izpolnil pričakovanja udeležencev, če-
prav so manjkali prvotno najavljeni trije slikarji 
iz Rusije. Spletla so se nova prijateljstva, nastalo 
pa je tudi veliko dobrih likovnih del, ki bodo jav-
nosti na ogled prihodnje leto. Razstave v Treb-
njem namreč prirejajo bienalno. Dve svoji novi 
sliki Goran Horvat predstavlja na razstavi v avli 
Fakultete za strojništvo v Ljubljani, ki je bila od-
prta v torek. 

Franci Kotnik

GASILSKA ORIENTACIJA

Najboljši 
na regijsko 
tekmovanje

V Gornjem Gradu je 12. junija poteka-
lo medobčinsko tekmovanje v gasilski ori-
entaciji. Organiziralo ga je domače gasil-
sko društvo. Mladi gasilci so se pomerili v 
petih kategorijah, mlajši in starejši pionirji 
in pionirke ter mladinci. Najboljše tri ekipe 
iz vsake kategorije se bodo udeležile regij-
skega tekmovanja, ki bo septembra v Gor-
njem Gradu. 

Med mlajšimi pionirkami so prva tri 
mesta osvojile ekipe Gornjega Grada, 
Šmartnega ob Dreti in Radmirja, med 
mlajšimi pionirji so zmagali člani ekipe 
Gornji Grad 2, pred ekipama Šmartno ob 
Dreti in Gornji Grad 1. Med starejšimi pi-
onirji se je pomerilo sedem ekip, na regij-
sko tekmovanje so se uvrstili člani ekip 
Gornji Grad 1 in 2 ter Nazarje. Med sta-
rejšimi pionirkami so bile najboljše člani-
ce Šmartnega ob Dreti, sledila jim je eki-
pa Gornjega Grada in Radmirje 3. Mladin-
ce so zastopali le Nazarčani, mladink pa 
na tekmovanju ni bilo. 

Štefka Sem
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INŠTRUKCIJE MATEMATIKE IN FIZIKE ZA SREDNJE 
ŠOLE

Imaš popravni izpit iz matematike ali fizike? Pokliči me in poma-
gal ti bom pri pripravah na popravni izpit. Gsm 031/656-902.

Aleš Podrižnik s.p., Na trgu 20, 3330 Mozirje.

STEKLARSTVO M Mozirje
Okvirjanje slik, termopan stekla, namizne plošče, ogledala, var-

nostna stekla, profilna (kopelit) stekla, senčila (žaluzije), predelava 
starih okenskih kril v termopan izvedbo, izbočena nadzorna ogleda-
la (za trgovine, lokale), izbočena cestna ogledala ... gsm 051/396-
269, faks: 03/584-11-49.

Jaka Marolt s.p., Mlinska pot 2a, 3330 Mozirje.

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 

dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; 
Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Zg. Palovče 3, 1241 Kamnik.

ALI VAM ZDRAVNIK SVETUJE OBISK MORJA?
Ne skrbite ni vam treba daleč, moč morja je v vaši bližini – 

031/788-881. 
Grajska vrata d.o.o., Solni tempelj, Šmiklavž 3a, Gornji Grad.

MONTAŽA SATELITSKIH SISTEMOV – POP TV IN A 
KANAL

Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelit-
skih sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

RAČUNOVODSKI SERVIS
Strokovno – kvalitetno – po ugodnih cenah. Gsm 041/429-755.
ASU Suzana Urbanc Renko s.p., Ljubija 95,  Mozirje.

MONTAŽA IN STORITVE
Dobava, demontaža in montaža notranjih in vhodnih vrat. Polaga-

nje gotovih in klasičnih parketov, laminatov, brušenje in lakiranje. 
Gsm 031/677-018.

Tisa, Ivan Turk s.p., Žlabor 23, Nazarje.

STEKLARSKA DELAVNICA TAMŠE, MOZIRJE
Vsa obdelava stekla, več na www.steklarstvo-tamse.com ali na 

031/305-532.
Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s.p., Savinjska cesta 12, 3330 Mozirje.

PESKOKOP HABER
Gradnja cest in gozdnih vlak po ugodni ceni ter pesek različnih 

frakcij. Gsm 041/783-629 ali 041/217-525.
Pančur Jožef s.p., Krnica 23, 3334 Luče.

ŠIVILJSTVO ŽANA 
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila (menja-

va zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 
Oblak Z. Barbara s.p. Ljubija 88, 3330 Mozirje.

IZŠLA JE KNJIGA ROMANE POGORELČNIK TVOJE IME – TVOJA OSEBNOST

Skrivnosti števil in vibracije
Jakijeva hiša v Nazarjah je ob 

krajevnem prazniku gostila nu-
merologinjo in astrologinjo Roma-
no Pogorelčnik. Sredi junija je na-
mreč domačinka predstavila svoj 
prvenec Tvoje ime – tvoja oseb-
nost. Slednja odkriva, s čim se 
Pogorelčnikova ukvarja – z vpli-
vom števil na našo osebnost. Ob 

tej priložnosti je pozdravne bese-
de številnim obiskovalcem name-
nil predsednik krajevne skupno-
sti Matej Pečovnik, pogovor z av-
torico pa je vodila Vladimira Pla-
novšek. 

Planovškova ni skrivala veselja 
ob dejstvu, da je luč sveta ugleda-
la še ena knjiga zgornjesavinjskega 

avtorja. Po njenem mnenju je vsa-
ka nova knjiga v naši dolini rojstvo 
idej, znanja, študija in poglabljanja 
v stvari, o katerih vsi ostali vemo ze-
lo malo ali pa skoraj nič. In knjiga ro-
mane Pogorelčnik Tvoje ime – tvo-
ja osebnost govori prav o stvareh, 
ki jih zelo slabo poznamo. Je na-
mreč knjiga, ki govori o tem, kako 
naša imena oblikujejo naš karakter. 
V njej bralec najde več kot sto najpo-
gostejših slovenskih imen, ki so pre-
računana v številke – vibracije. Pre-
ko njih namreč lahko sam bolje spo-
zna, kakšne talente mu prinaša nje-
govo ime, kako naj jih razvija. Prav 
tako pove, kakšne so blokade in ka-
ko naj jih odpravi.

Po besedah avtorice je knjiga 
namenjena vsem, ki jih zanima 
skrivnostni svet števil, predvsem 
pa bodočim staršem, saj bodo z 
njeno pomočjo lažje izbrali pra-
vo ime za svojega potomca. Prav 
tako pouči tudi tistega, ki v njej ne 
najde svojega imena, saj lahko s 
pomočjo numerologije sam izra-
čuna, kakšno vibracijo pomeni nje-
govo ime. 

Kako to izgleda v praksi, je nu-
merologinja predstavila na svojem 
predavanju dan prej. Takrat so lah-
ko udeleženci na konkretnih prime-
rih spoznavali vibracije števil in nji-
hov pomen. 

Marija Šukalo

Predsednik krajevne skupnosti Nazarje Matej Pečovnik je ob predstavitvi 
knjige Romani Pogorelčnik izročil šopek in priložnostno darilo. 

(Foto: Marija Šukalo)

OBVESTILO BRALCEM
Bralce Savinjskih novic obveščamo, da je rok za oddajo čestitk, za-

hval in malih oglasov za tekočo številko v torek do 15. ure. Kasnejše 
objave sprejemamo samo po vnaprejšnjem dogovoru. Malih oglasov 
po telefonu ne sprejemamo.
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HEROJI ZA VSE ČASE

Predstavniki poklicev 
v sklepni oddaji na TV 

Slovenija

Inženir strojništva Sebastijan Kotnik (levo) je na lestvici zasedel šesto 
mesto, knjižničar Roman Mežnar pa osmo. (Foto: DK)

V soboto, 18. junija, je bila na Te-
leviziji Slovenija predvajana skle-
pna prireditev prve sezone projek-
ta Heroji za vse čase, ki ga sku-
paj z RTV Slovenije pripravlja pod-
jetje Birt iz Velenja. Tako so svojih 
pet minut slave doživeli predstavni-
ki različnih poklicev, ki so si z gla-
sovanjem prislužili naziv heroji za 
vse čase. Med njimi so tudi Zgor-
njesavinjčani, ki so se oddaje tudi 
udeležili.

Sklepno oddajo je vodila igralka 
Maja Martina Merljak, nekaj o pro-
jektu pa je povedal priljubljeni vodi-
telj Sašo Hribar. Ta je na Valu 202 
spodbujal glasovanje za izstopajo-
če predstavnike običajnih poklicev. 
Vseh kategorij se je v času glaso-
vanja nabralo okoli sto, vseh po-

klicev pa več kot 700. Med tistimi, 
ki so se na lestvici herojev povzpe-
li najvišje, sta tudi dva Zgornjesa-
vinjčana. Inženir strojništva Seba-
stijan Kotnik je na lestvici zasedel 
šesto mesto, knjižničar Roman Me-
žnar pa osmo. Med heroji, ki so se 
udeležili oddaje, je bil še en doma-
čin, Darko Petrovič. Kot skladiščnik 
je na lestvici herojev zasedel 59. 
mesto. 

Častni pokrovitelj sklepne pri-
reditve prve sezone je bil pred-
sednik Republike Slovenije Dani-
lo Türk. V oddaji je voditeljica po-
kramljala z nekaterimi zmagoval-
ci, prireditev pa so popestrili zna-
ni slovenski estradniki in stand up 
komedijanti.

TG

LUČE OB SAVINJI

V zakon po gasilsko

Gasilski sprejem za mladoporočenca v Lučah (Foto: Štefka Sem)

Drugo soboto v juniju sta se po-
ročila člana gasilskega društva Jo-
ško Dešman iz Luč in Marjana Pod-
bregar iz Podvolovljeka. Prehod iz 
samskega stanu v poročenega so 
jima popestrili lučki gasilci, ki so 
ženinu in nevesti pripravili prese-
nečenje. Med potjo na poroko so ju 

pričakali ob cesti in mimohod avto-
mobilov pošteno poškropili z vodo 
iz gasilskih cevi. To je v Lučah stara 
navada in k navadi spada pozneje 
tudi pogostitev gasilcev. Pravijo ga-
silci, da je tako »namočen« zakon 
dvakrat potrjen in dolgo drži.

Štefka Sem
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18. KOLESARSKA DIRKA PO SLOVENIJI

Golte okronale nepremagljivega 
Diega Ulissija

Zmagovalec kraljevske etape 18. Dirke po Sloveniji od Tržiča do cilja na 
Golteh je bil Diego Ulissi, za njim sta se uvrstila Radoslav Rogina in Simon 

Špilak. (Foto: Benjamin Kanjir)

Simon Špilak po zadnjem kolesu 
skozi cilj 

(Foto: Benjamin Kanjir)

6. KOLESARSKI VZPON NA GOLTE

Gregor Tekavec ostaja razred zase

Absolutni zmagovalec Gregor Tekavec je za vzpon do Alpskega vrta 
potreboval slabih 47 minut. (Foto: Benjamin Kanjir)

Letošnjega, že šestega tradicio-
nalnega vzpona na Golte, se je 18. 
junija udeležilo kar 177 kolesarjev. 
Na vrhu večjih presenečenj ni bi-
lo, saj je lanski zmagovalec Gre-
gor Tekavec tudi letos prvi zapeljal 
čez ciljno črto pred Alpskim vrtom 
na Golteh.

Vzpona na Golte se je udeleži-
lo rekordno število bolj ali manj 
rekreativnih kolesarjev, ki so se 
zbrali na startu manifestacije pred 
Upravnim centrom Mozirje. Toli-
kšna udeležba kaže vse večjo ve-
ljavo vzpona na različnih koledar-
jih kolesarskih prireditev, zmaga 
pa je ob tem tudi prestižnega po-
mena. Kljub obilici praktičnih na-
grad, ki jih je prispeval organiza-
tor, torej gorski zimsko-letni špor-
tni in turistični center Golte, je bi-

brih tisoč metrov višinske razlike. 
Rekordno udeležbo gre morda pri-
pisati tudi dejstvu, da so na ta dan 
Golte gostile tudi kolesarje Dirke po 
Sloveniji, ki so kraljevsko etapo dir-
ke zaključevali ravno tu. 

Kolesarji so se pomerili v različ-
nih starostnih skupinah. Zmago-
valke med dekleti so tako postale 
Anja Drnovšek, Rada Žakelj in Nina 
Mermal, ki je s časom dobrih 63 
minut osvojila tudi absolutno zma-
go v ženski konkurenci. Med mo-
škimi so se zmage veselili Žan Je-
len, Dejan Vračič, Robert Halzer in 
že omenjeni absolutni zmagovalec 
Gregor Tekavec, ki je pripeljal na cilj 
v slabih 47 minutah. Za svojim lan-
skoletnim rekordnim časom je zao-
stal za dobri dve minuti.

Benjamin Kanjir

V času med 16. in 19. junijem je 
potekala tradicionalna 18. Dirka po 
Sloveniji. Tudi letos je bila sestavlje-
na iz štirih etap, prvič v zgodovini 
dirke pa je bil cilj kraljeve etape, to-
rej tiste z gorskim ciljem, na Golteh. 

Dosedanja gorska cilja sta bila 
Krvavec in največkrat doslej Vršič. 
Izkazalo se je, da je vzpon na Golte 
bistveno težji, kakor sta vzpona na 
Krvavec ali Vršič, saj med Mozir-
jem in Goltmi po besedah kolesar-
jev praktično ni nobenih možnosti 
regeneracije telesa, ki je tako ves 
čas pod maksimalnim pritiskom. 

Kraljevsko, tretjo etapo tokra-
tne dirke, so kolesarji pričeli v Trži-
ču. Trasa dirke je bila speljana sko-
zi Naklo in skozi Kamnik proti Čr-
nivcu. Od tam so se kolesarji s hi-
trostjo okoli 90 km/h spustili proti 
Gornjemu Gradu in naprej v Rad-
mirje. Da vse skupaj ne bi bilo pre-
lahko, so zavili proti Ljubnemu in 
skozi Luče na Kranjski Rak in od 
tam ponovno čez Črnivec v dolino. 
Pot jih je nato vodila proti Mozirju 
do zadnjega dela etape. Z zadnji-
mi močmi so se povzpeli na Golte, 
kjer jih je pred Alpskim vrtom čaka-
la ciljna črta. 

Tekma je bila vseskozi zanimiva 

in napeta. Zabeleženih je bilo več 
pobegov, ki jih je večinoma vodil 
slovenski kolesar Grega Bole. Naj-
več se je tokrat pričakovalo od Ro-
berta Vrečerja, člana ekipe Perutni-
na Ptuj, ki so mu Golte domala do-
mači teren. V tej etapi je nosil tudi 
rumeno majico vodilnega na dirki. 
Kljub vse naporom pa mu več kot 
20-odstotnega kilometrskega klan-
ca pod Belo pečjo ni uspelo prevo-
ziti najhitreje. 

Vse do zadnjega vzpona je bil 
na prvem mestu Simon Špilak, 

član ekipe Lampre, ki pa je za za-
dnje napore prihranil premalo mo-
či. Mimo njega sta tako odvihra-
la njegov moštveni kolega in zma-
govalec etape Diego Ulissi ter član 
hrvaške ekipe Loborika Radoslav 
Rogina. Robert Vrečer je bil na ci-
lju borih 37 sekund za zmagoval-
cem, ki mu je s tem tudi prevzel 
majico vodilnega v skupnem se-
števku dirke.

Ob ciljnem vzponu se je zbralo 
veliko število navijačev, ki so špor-
tno vzpodbujali kolesarje in jim s 

tem vlivali zadnje atome moči. Sle-
dnje so morali hitro obnoviti, saj je 
bila naslednji dan pred njimi še za-
dnja etapa dirke med Ptujem in No-
vim mestom. Ta je potrdila do ta-
krat vodečega in skupnega zma-
govalca letošnje dirke po Sloveni-
ji, Diega Ulissija, ki skupaj s kolegi 
iz moštva na zadnji etapi ni dovolil 
kakršnega koli presenečenja.

Fotoreportažo si lahko ogledate 
na spletni strani www.savinjske.
com (geslo: ko18go).

Benjamin Kanjir

la nagrada za vsakega udeležen-
ca že sam prihod na cilj. 

Okoli 17 kilometrov dolga pot, 

večinoma vzpon, terja od vsakega 
udeleženca maksimalno kondicijo 
in pripravljenost. O tem govori do-
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ZAKLJUČNI NASTOP OTROŠKIH PEVSKIH ZBOROV OŠ NAZARJE

S pesmijo počitnicam nasproti

Kot Kekec in Pika Nogavička sta zbrane zabavala 
Gal Ugovšek in Nadja Jelšnik. 

(Foto: Tatiana Golob)

Ob zaključku šolskega leta s petjem zaključi-
jo tudi pevski zbori OŠ Nazarje, ki skozi vse leto 
pridno prepevajo pod dirigentsko taktirko zboro-
vodkinje Katje Gruber. Zaključni koncert je bil ze-
lo slovesen, saj je bil starejši otroški pevski zbor 
pred slabim mesecem na regijskem tekmovanju 
izbran za najboljši zbor celotnega tekmovanja.

Na koncertu so se skupaj in ločeno predstavi-
li mlajši in starejši otroški PZ OŠ Nazarje ter zbor 
podružnične šole Šmartno ob Dreti. Zbrane na 
prireditvi so mladi pevci navdušili s simpatičnim 
izborom pesmi ter spremljevalnim programom, 

v katerem sta jih zabavala Kekec in Pika Noga-
vička oziroma v njuni vlogi Gal Ugovšek in Nad-
ja Jelšnik, oba učenca v Šmartnem. Še posebej 
bučen aplavz je požel starejši otroški PZ z zbo-
rovodkinjo Katjo Gruber na čelu, ki je na koncer-
tu zapel izbor pesmi, s katerimi je na regijskem 
tekmovanju dosegel naslov najboljšega zbora. 
Z glasnim aplavzom so se obiskovalci in pev-
ci ob tej priliki zahvalili tudi njihovemu korepeti-
torju Toniju Acmanu, ki ob nastopih pevcev po-
skrbi za brezhibno klavirsko spremljavo. Za obi-
lo smeha v dvorani pa so s simpatičnim skečem 

o Piki Nogavički poskrbeli pevci iz Šmartnega 
ob Dreti.

Pevcem, njihovi zborovodkinji Katji Gruber, Pi-
ki Nogavički in Kekcu se je na odru pridružil tu-
di sam Bedanec, ki pa je kljub svoji jezljivi nara-
vi hitro podlegel čistim otroškim glasovom. Z od-
ra ga je »pregnal« kar ravnatelj OŠ Nazarje Jo-
že Kavtičnik. Gruberjevi in mladim pevcem je če-
stital za odlično odpete pesmi, pohvalil je njihov 
celoletni vloženi trud v petje. Pri tem je izpostavil 
dejstvo, da le dobro sodelovanje pevcev, Gruber-
jeve, celotnega šolskega aktiva in seveda star-
šev lahko pripelje do tako odličnih rezultatov, kot 
jih že leta žanjejo nazarski osnovnošolski pevci.

Tatiana Golob
Na koncertu so zapeli mlajši in starejši otroški pevski zbor OŠ Nazarje ter zbor podružnične šole 

Šmartno ob Dreti. (Foto: Tatiana Golob)

ČEBELARSKA ZVEZA SAŠA

Visoki dosežki mladi čebelarjev – krožkarjev

Mladi čebelarji – tekmovalci z mentorji v Ljutomeru (Foto: Franjo Podrižnik)

Na letošnjem državnem tekmovanju mladih 
čebelarjev, ki obiskujejo čebelarske krožke, so 
se ponovno izkazali tudi učenci zgornjesavinj-
skih osnovnih šol. Osvojena srebrna in bronasta 
priznanja v Ljutomeru pričajo o njihovem znanju 
ter trudu mentorjev učiteljev in čebelarjev, ki v 
krožkih posredujejo potrebna znanja.

Ker so bila v prejšnjih letih podeljena številna 
najvišja priznanja, so letos prireditelji kriterije ze-
lo zaostrili in zvišali zahtevnost vprašanj. Zato je 
bil v nižji kategoriji podeljen le en par, v višji pa 
dva para zlatih priznanj. Tekmovalci z območja 
naše čebelarske zveze so se, kot že več let na-
zaj, dobro izkazali. V mlajši kategoriji so Vid Va-
čovnik in Vid Resoničnik iz OŠ Nazarje in Timotej 
Kreft in Gal Ramšak iz OŠ Bratov Letojne Šmar-
tno ob Paki s samo enim napačnim odgovorom 
od 32 možnih osvojili srebrna priznanja. Srebr-
na priznanja sta osvojila še Boštjan Povšnar in 
Nejc Funtek iz OŠ Blaža Arniča Luče. Eva Horvat 
in Anamarija Andrejovec iz OŠ Nazarje sta osvo-
jili bronasto priznanje.

Marija Lebar
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TRADICIONALNI COLNARIČ-ŽUNTERJEV MEMORIAL V MALEM NOGOMETU

Prehodni pokal v lasti Vinske Gore

Raduha, najuspešnejša zgornjesavinjska ekipa na turnirju 
(Foto: Ivo Vidakovič)

Tradicionalna, osrednja prire-
ditev Športnega društva Gmajna 
Varpolje je še enkrat več k sode-
lovanju privabila kvalitetne malo-
nogometne ekipe Savinjsko-šale-
ške regije, ki so s svojim znanjem 
in mojstrovinami navduševale šte-
vilno občinstvo v športnem parku. 

Že po razigravanju v skupinah je 
bilo moč razbrati, da bo zmago po-
novno lovila ekipa Vinske Gore, ki 
je tu slavila že dvakrat zapored in 
ji ponoven uspeh zagotavlja osvo-
jitev prehodnega pokala. To se je 
tudi zgodilo, saj so v velikem fina-
lu suvereno premagali sosede iz 
Velenja, mali finale pa je v zgornje-

savinjskemu obračunu med Tesar-
stvom Napotnik in Športnim dru-
štvom Raduha pripadel slednjim. 
Najboljši igralec turnirja je postal 
Uroš Rošer iz zmagovalne ekipe 
Vinske Gore, za »naj vratarja« tur-
nirja pa je bil več kot zasluženo iz-
bran Sebastjan Levar, ki je zasto-
pal barve Raduhe iz Luč.

Prijetno vzdušje iz igrišča je bi-
lo čutiti tudi na podelitvi unikatnih 
steklenih krožnikov in bogatih de-
narnih nagrad najboljšim, ki jih je 
v sklopu praznovanja občinskega 
praznika Rečice ob Savinji podelil 
župan Vinko Jeraj. 

Franjo Pukart

MEDOBČINSKA VETERANSKA LIGA MALEGA NOGOMETA

Davidov Hram prekinil Glinovo prevlado

Zmagovalna ekipa Davidovega Hrama (Foto: Franjo Pukart)

Starejši ljubitelji okroglega us-
nja zaključijo sezono pred po-
letjem in tako je bilo tudi letos v 
medobčinski veteranski ligi. Za 
razliko od prejšnjih let je po že 
kar predolgi prevladi nazarske-
ga Glina vendarle prišlo do spre-
membe na vrhu. Novi zmagova-
lec je ekipa veteranov Davidove-
ga Hrama. 

Slednji so sezono odigrali naj-
bolj suvereno ter na koncu zaslu-
ženo in z veliko prednostjo odvze-

li primat Glinu, ki se je moral tokrat 
zadovoljiti z drugo pozicijo, pokal 
za tretje mesto pa so prvič osvoji-
li Zidarji. Najučinkovitejši strelec se-
zone prav tako prihaja iz vrst Da-
vidovega Hrama, saj je mrežo na-
sprotnika največkrat zadel Primož 
Jelšnik.

Končni vrstni red: 1. Davidov 
Hram, 2. Glin, 3. Zidarji, 4. Mizar-
stvo Potočnik, 5. Kokarje, 6. Pol-
das, 7. Zg. Nazarje, 8. Ljubno.

Franjo Pukart

MARATON ALPE SCOTT 

Skozi dve državi in tri prelaze
Kolesarski Maraton Alpe Scott, 

ki velja za najatraktivnejši in naj-
težji kolesarski maraton v Sloveniji, 
saj kolesarji na 130 kilometrov dol-
gi trasi premagajo 2.000 metrov vi-
šinske razlike in tri alpske prelaze, 
bo v nedeljo, 3. julija, na sporedu 
že petič. Slikovita trasa, ki povezu-
je enajst občin in dve državi, ostaja 
enaka, povezovanje v vseh pogle-
dih pa tako ostaja poslanstvo ma-
ratona. Velik del maratona poteka 
skozi Zgornjo Savinjsko dolino, od 
Pavičevega sedla preko Solčave, 
Luč, Ljubnega, skozi Gornji Grad 
preko Črnivca nazaj v Kamnik. 

Kar 515 kolesarjev se je lani po-
dalo na pot okoli Kamniško-Savinj-
skih Alp, organizatorji Kolesarsko 

društvo Alpe iz Kamnika pa se le-
pe udeležbe nadejajo tudi letos, saj 
so s skupnim točkovanjem z dve-
ma največjima kolesarskima do-
godkoma, Maratonom Franjo BTC 
CITY in Jurišem na Vršič, poskrbe-
li za nadgradnjo maratona in nov 
izziv za udeležence. Pokal Schnee-
koppe, kot se imenuje skupno toč-
kovanje treh najbolj cenjenih kole-
sarskih prireditev v Sloveniji, je vse-
kakor velik izziv za vsakega prave-
ga kolesarja.

Maraton bo tudi letos potekal ob 
popolni zapori cest in elektronskem 
merjenju časa. Prvič je uvrščen v ko-
ledar mednarodne kolesarske zve-
ze UCI. Organizatorji nadaljujejo z 
dobrim sodelovanjem s Slovensko 

športno zvezo (SŠZ) na avstrijskem 
Koroškem in Občino Železna Kapla. 
Tako bo vzpon na Pavličevo sedlo, 
najbolj strm in selektiven na trasi, tu-
di letos veljal za lovoriko pokala Ob-
čine Železna Kapla in SŠZ. 

Organizatorji vse prebivalce 
Zgornje Savinjske doline vabijo, da 
3. julija spodbujajo kolesarje ob 
trasi maratona, zlasti na prelazih 

Pavličevo sedlo in Črnivec ter s tem 
pripomorejo k odličnemu vzdušju. 
Po izjavah številnih udeležencev 
lanskega maratona je bilo kljub 
peklenski vročini in velikim napo-
rom kolesarjev ravno na območju 
Zgornje Savinjske doline najboljše 
vzdušje na trasi, ki so ga pričarali 
številni in glasni navijači.

Štefka Sem

Inline hokejska liga Mozirje 2011
Rezultati 4. kroga: Yeti : Mozirje 0:3, Bidri : Gornji Grad 0:3, Yeti : Fužinar 

9:4, Hrušca Team : Yeti 10:2, Mozirje : Velenje 0:4, Bidri : Hrušca Team 0:3.
Lestvica: 1. HockeyShop Celje, 2. Hrušca Team, 3. Yeti, 4. Gornji Grad, 5. 

Luče, 6. Velenje, 7. Bidri, 8. Mozirje in 9. Fužinar. 
ŠS
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Č R N A   K R O N I K A

Naročniki Savinjskih novic
imajo 15% POPUST pri objavah 

zahval in čestitk.

Tiho bolezen te je obiskala,
poslednjo moč in voljo ti pobrala.
Odšel si tja, kjer ni gorja
in ne solza.
Med nami te več ni,
a v srcih boš ostal do konca dni.

V SPOMIN

Vincenc ZAHOJNIK
21.10.1932 – 30.6.2010

Minilo je dolgo leto, odkar te je kruta bolezen premagala in te nam 
vzela. 

Ko zaželimo tvoje si bližine, gremo tja, na tisti kraj tišine. Tam srce 
se tiho zjoče, saj verjeti noče, da od tam vrnitve ni.

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, prižigate svečke in se 
ga spominjate v molitvi.

Vsi njegovi

• NEZNANEC PODRL UTO
Okonina: V noči na 15. junij je v Okonini neznani storilec oškodovan-

ki podrl leseno uto, ki so jo postavili preko dneva. Opravljen je bil ogled 
kraja kaznivega dejanja. Za storilcem policisti zbirajo obvestila.

• ODPOVEDALO MU JE SRCE
Radmirje: 17. junija zvečer se je med spustom z raftom po reki Sa-

vinji smrtno ponesrečil eden od udeležencev raftinga. Na kraj je odšla 
patrulja Policijske postaje Mozirje, ki je po prvih zbranih obvestilih kot 
vzrok smrti navedla odpoved srca.

• PLANINKA SE JE POŠKODOVALA, PLANINEC PA ZDRSNIL
Okrešelj: 18. junija popoldan si je planinka na poti z Mrzle gore pro-

ti Okrešlju zvila gleženj. V Logarsko dolino so jo prenesli člani GRS Ce-
lje, tam pa so jo prevzeli reševalci nujne medicinske pomoči iz Mozirja, 
ki so jo prepeljali na zdravljenje v celjsko bolnišnico.

Menina: Skoraj ob istem času je v jami Jespa na Menini planini pla-
ninec padel in si poškodoval nogo. Tudi tukaj so posredovali člani GRS 
Celje, ki so poškodovanega prenesli do vozila nujne medicinske po-
moči.

Ker se bližajo počitnice, delavci PP Mozirje opozarjajo vse, ki se bo-
do namenili v gore, da so primerno oblečeni, obuti in da so pri vzpo-
nih posebno previdni, da ne bo prihajalo do nepotrebnih nezgod in po-
škodb. V gore tudi ne sodi alkohol. Posebna pozornost naj bo pri obi-
skih gora namenjena otrokom, vzponi pa naj bodo prilagojeni njiho-
vim zmožnostim.

• TATOVI V HIŠI 
Florjan: 19. junija zjutraj je bil dežurni policist s strani oškodovanca 

iz Florjana obveščen, da mu je neznanec iz odklenjene stanovanjske 
hiše odnesel večjo vsoto denarja. Policisti so opravili ogled kraja, sto-
rilca pa še iščejo.

• VEČKRATNI PREKRŠKAR OSTAL BREZ VOZILA
Ta teden so mozirski policisti zaradi vožnje pod vplivom alkohola pri-

držali tri vinjene voznike. Enemu večkratnemu kršitelju cestno prome-
tnih predpisov je bilo zaseženo osebno vozilo.

OBVESTILO OBČANOM
Ker v zadnjem času policisti beležijo povečano število vlomov v raz-

lične objekte, za katere policisti sumijo, da jih izvršujejo predvsem sto-
rilci iz drugih območij, naprošajo občane, da jih v primeru, če opazijo 
sumljive osebe in sumljive osebe, ki se prevažajo z vozili z drugih regi-
strskih območij, o tem obvestijo na telefonsko številko 03 839 18 80.

MUHARSKI KLUB SAVINJA

Na svetovno prvenstvo 
tudi Zgornjesavinjčana

Mednarodna federacija za špor-
tni ribolov z umetnimi muhami bo 
letos pripravila svetovno prvenstvo 
v ribarjenju z omenjeno vabo. Sve-
tovno prvenstvo bo v italijanskem 
Bolzanu od 27. avgusta do 4 sep-
tembra. Med udeleženci bo tudi 
slovenska A reprezentanca. Njiho-
ve barve bosta branila Zgornjesa-
vinjčana Jernej Bastel in Branko 
Hriberšek. 

Tako se sedaj zgornjesavinjska 
ribiča, ki v Muharskem klubu Sa-
vinja s svojimi stanovskimi kolegi 

opravljata njihovo glavno nalogo 
- varovanje voda in gospodarjenje 
z vodnim življem, pripravljata tudi 
na tako zahtevno tekmovanje, kot 
je svetovno prvenstvo v ribarjenju z 
umetno muho. Za udeležbo bosta 
poleg ribiške sreče rabila zajeten 
kupček denarja. Udeležba na sve-
tovnem prvenstvu je namreč po-
gojena z visokimi stroški, za kate-
re Zgornjesavinjčana upata, da jih 
bosta uspela pokriti z donatorskimi 
sredstvi podjetnikov in firm.

Marija Šukalo
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Zahvale

Bila si kot sonce 
in ostajaš sonce v naših srcih.

S svojim smehom
vsakega osrečiti si znala,
a pred usodo,
sama nemočna si ostala.

Življenje niso dnevi,
ki so minili,
temveč dnevi,
ki smo si jih zapomnili. 
                       (Paulenko) 
 

Ob svojih hudih bolečinah
si prosila Boga, naj te pokliče k sebi.
Uslišal je tvoje želje.
Ko si zatisnila svoje utrujene oči,
jih niti naše solze niso odprle več.
Ostala boš vedno v naših srcih.
Hvala ti za vse.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage žene, mame, tašče in babice

Angele MAZE
iz Lepe Njive pri Mozirju 
22.5.1940 – 12.6.2011

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti, darovali sve-
če in cvetje in nam stali ob strani v težkih trenutkih. 

Še posebej se zahvaljujemo vsem, ki ste jo v času bolezni obisko-
vali ali ji kakorkoli pomagali. Hvala gospodu Sandiju Korenu za lepo 
opravljen cerkveni obred, pevcem iz Šmihela, govornici Albini Rajter 
in pogrebcem in vsem, ki ste darovali za maše. Hvala vsem, ki ste jo 
imeli radi.

Žalujoči: mož Pavel, hči Sonja z družino, hči Magda z 
družino in vnukinje: Nadja, Lavra in Mojca

ZAHVALA

V 78. letu starosti se je od nas poslovila

Antonija ZAJC
p.d. Omrova iz Šmartnega ob Dreti

17.4.1933 – 8.6.2011

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 
poti ter zanjo darovali cvetje, sveče in za svete maše.

Zahvaljujemo se gospodu župniku Petru Marčunu za opravljen po-
grebni obred in Jožetu Zidarnu za poslovilne besede. Še posebej se za-
hvaljujemo sosedom Šemljakovim in Glukovi Joži ter osebju doma sta-
rejših Gornji Grad, kjer je nazadnje prebivala.

Vsi, ki smo jo imeli radi

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi drage žene, mame in stare mame 

Marije SELIŠNIK
rojene Kaker, z Rečice ob Savinji 

27.8.1928 – 13.6.2011 

 
se zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti, darova-

li sveče in cvetje, izrazili sožalje ter jo boste skupaj z nami nosili v sr-
cu. Hvala vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani, še pose-
bej Pekovim in drugim sosedom, sorodnikom, govorniku Jožetu Gru-
dniku, pogrebni službi Morana ter gospodu župniku Ferdinandu Lu-
knarju in patru Damjanu.

Vsi njeni

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame 

Antonije FORŠTNER 
iz Ljubije (Kolovrat) 

29.5.1926 – 13.6.2011

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in darovane 
maše. Hvala vsem, ki ste nam v težkih trenutkih pomagali in jo po-
spremili na zadnji poti. Posebej se zahvaljujemo župniku Sandiju Ko-
renu za darovano pogrebno mašo, zdravnici Karmen Fürst, patrona-
žni sestri Sonji, govornici, zastavonošema, pevcem in osebju doma za 
ostarele Polzela.

Žalujoči sinova Janez in Franc s Katjo 
ter hči Antonija z Mirkom
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Za razvedrilo

KAM GRE PRAVICA, KO PONIKNE?
Kolesar Erik Rosenstein se je tokratnega vzpona na Golte udeležil 

v dvojini, saj je za kolesom vlekel prikolico in v njej sina Tineta. Glede 
na to bi mu lahko organizatorji prepolovili doseženi čas ure in pol, s 
tem pa bi se zavihtel na najvišjo stopničko. Predlog za ustanovitev 
skupine na socialnem omrežju Facebook, ki naj v njegovem imenu 
poskrbi za pravičnejšo razdelitev manjvišjih mest, je že v obravnavi 
med komisarji Dirke po Sloveniji.

ZA V PUBE NAPRAVLJENI
Mica (amaterska igralka Polona Rihter – levo): »Prišli sva na 

koncert ljubenskih pevcev, zdej jih pa glej, ka' so čidni. Jaz sem se 
lep' napravla, ti pa kar dilovčn'.«

Franca (amaterska igralka Ana Napotnik): »Umazane noge sem 
itak pokrila, pa tud' ruto s'm si zavizala, da se ne vidi, da nisem mila 
cajta, da bi se počisala.«

PREDPRIPRAVE NA PRIPRAVE
Mitja Venišnik, zborovodja Mešanega pevskega zbora KD Ljub-

no ob Savinji: »Ni ga čez dober počitek po napornem dirigiranju.«
Blaž Rojko, zborovodja Mešanega pevskega zbora A Capella iz 

Petrovč (desno): »Slišim, da so Ljubenci zelo gostoljubni in da imajo 
toliko gostiln, da se pred obhodom splača malo počiti.«

Mitja: »Če je plan tak, potem bom jaz orngi zalegnu.«

(Foto: MŠ)

(Foto: MŠ)

(Foto: BK)
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Križanka, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 26. številki SN

2011

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

MINI SLOVARČEK
OHIO – pritok Misisipija
DORNAVA – kraj pri Ptuju

avtor 
P. L. OSMERKA KRAJ PRI 

PTUJU

FANT 
PLEMIŠKEGA 

RODU

OLIKAN 
ČLOVEK 

(EKSPR.)

PRIPRAVA S 
KROGLI
CAMI ZA 

RAČUNANJE

OBČUTEK 
NENAKLON

JENOSTI

AVSTRALSKI 
MEDVEDEK

KRAJ S. OD 
KRANJA
NEMŠKI 

ČLEN

KUMANOVO
ČEMERNA 

ŽENSKA 
(EKSPR.)

3K PREBIVALCI 
LOKRIDE

KDOR RAD 
OBREKUJE

NEKDANJI 
POLJSKI 

KONJENIK

PREBIVALEC 
DIVAČE

ŽIVO 
(GLASB.)

PARIŠKI 
MUZEJ

ŽILA  
DOVODNICA

ANGLEŠKI 
GLASBENIK 

STEVENS

TRAK ZA 
ZAŠČITO 

RANE

ZNAMKA 
CIGARET
POČELO 
TAOIZMA

SAMO
VEZNICA

ITALIJANSKI  
PISATELJ 

(UMBERTO)
NAFTA 
(ANG.)

OBNOVITELJ
POKRAJINA 
V SEVERNI 

ITALIJI

POMEN OB 
USTALJENEM 

POMENU

IRENA 
KOHONT

INDO
EVROPSKO 
LJUDSTVO

NOBELIJ

IVO  
DANEU

ŠPANSKO 
Ž. IME

SLIKARSKI 
PRI

POMOČEK

3K PRITOK 
MISISIPIJA

GLAS  
(POG.)

PERNATA 
ODEJA

PISATELJ  
JUŠ

SKANDI
NAVSKA 
DRŽAVA

KATAL. ZAPIS 
O PUBLIK.
ŠAHOVSKA 

FIGURA

KRADLJIVEC

PRIPR. ZA 
TRKANJE PO 

VRATIH
RADIAN

GIBANJE ZA 
ZDRUŽITEV 

JUŽNIH 
SLOVANOV

IVAN  
MAČEK

LAVRENCIJ

ASTRO
LOGINJA 
MALUS

DELAVNICA 
UMETNIKOV

KISLINA TER

REŠITEV PREJŠNJE KRIŽANKE

Prosim, utišaj televizor. Oče se trudi, 
da bi naredil …

avtor
P. L. 

GOBE 
(STAR.)

RDEČKASTE 
MORSKE 

RIBE

KRAJŠA 
RAZPRAVA

ŽRTVENIK 
(ZAST.)

PIANIST 
BERTONCELJ

DEL 
OGRODJA 

LADJE

HRVAŠKA 
PEVKA 

(JOSIPA)

NEKD. PREB. 
IBERIJE

TRTNI HROŠČ

ORODJE ZA 
VRTANJE

3K VEČJA 
KAMNITA 
GMOTA

KDOR PIŠE 
ROMANE

ERMIN 
RAKOVIČ

GRM S TR
DIM LESOM

VRČU 
PODOBNA 
POSODA

ENAKI ČRKI

ŠVEDSKI 
AVTO

RASTLINA 
Z BELIMI 

CVETI

NEMŠKA 
REKA
FIZIK 

(ANDREJ)

KOMARČEK 
(PRIMOR.)

NIZEK Ž. 
GLAS

ZDRAVNIK 
ZA SPOL. 
BOLEZNI

AMERICIJ

KOLONA 
VOZIL 

(EKSPR.)
PEVKA 
JOPLIN

PES, KI 
ZELO LAJA 
(EKSPR.)

DEBILEN 
ČLOVEK

NASPROTJE 
OD DOL

PODOBEN

VEZNIK

GLEDALIŠKA 
STENA

3K OSEBNI 
ZAIMEK
GRŠKA 
ČRKA

MAJHEN 
NOŽ

KVART

DOSEŽEK, 
USPEH NADUHA

NEKDANJI 
VODIČ OPIC

SUROVINA 
ZA KOVINE

KATHY 
IRELAND

NAJVIŠJA 
UMSKA 

DEJAVNOST

VELIKANSKI 
KIP

POLT

AJNŠTAJNIJ

PRILOGA 
VEČERA
TUJ DVO
GLASNIK

AMERIŠKI 
IGRALEC 
CLOONEY

4 + 4 = ?

TOPILO ZA 
LAK

POLARNA 
RACA

G R E D A
L I S A C
I B E R I

T V O J O
D R E N V V

S R E B O T I S A R
K O R O M A Č A L T
A M K A R A V A N A
L A J A Č D E B I L
A N A L O G E N K O
O N N O Ž E K

O P I Č A R R U D A
M I S E L K O L O S
E S T O T I L I S T
G E O R G E O S E M
A C E T O N G A G A
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Petek,
24. junij

ob 11.00. OŠ Rečica ob Savinji
Odprtje novega otroškega igrišča 
ob 16.00. Pred občinsko stavbo na Rečici ob Savinji
Start pohoda kulTURA
ob 17.00. Radmirje
Prevzem prapora gasilske mladine 
ob 17.45. Ljubno pri lipi na Placu
Svečanost v počastitev 20. obletnice samostojnosti
ob 18.00. Radmirje
Mladinska veselica z ansamblom Minutka
ob 19.00. Kulturni dom Bočna
Proslava ob državnem in občinskem prazniku s podelitvijo 
občinskih priznanj
ob 20.30. Bočna
Zabavni večer z ansamblom Golte
ob 21.00. Borseka
Kresovanje
ob 21.00. Športni park Mozirje
Kresovanje ob dnevu državnosti s športnimi igrami
ob 21.00. Pred Izolesom v Nazarjah
Žaga žur 

Sobota,
25. junij

ob 7.00. Črnivec
Pohod na Menino planino 
ob 8.00. Športno igrišče Bočna
22. tradicionalni košarkarski maraton
ob 8.30. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
5. mednarodno srečanje ljubiteljev starodobnih vozil
ob 10.30. Bohačev toplar v Nazarjah
Predstavitev starodobnih vozil
ob 11.00. Bivša karavla v Logarski dolini
Proslava ob 20-letnici samostojne Slovenije
ob 11.00. Menina planina
2. dan Menine
ob 15.00. Radmirje
Tekmovanje s staro gasilsko tehniko
ob 17.00. Lokostrelsko vadbišče Gornji Grad
Dan odprtih vrat
ob 19.00. Kulturni dom Rečica ob Savinji
Kresn' ga - večer s stand-up komiki
ob 19.00. Galerija Štekl Gornji Grad
Otvoritev likovne razstave umetnika Tonija Osovnikerja
ob 20.00. Radmirje
Veselica z ansamblom Popotniki
ob 20.00. Pred Izolesom v Nazarjah
15. obletnica Izolesa z glasbenimi gosti (Špela Grošelj ...)
ob 20.00. Šmartno ob Dreti
Vrtna veselica z Navihankami

Nedelja, 
26. junij

ob 9.00. Strelišče pod Gradiščem
Posamezno in ekipno tekmovanje z malokalibrsko puško
ob 10.00. Športno igrišče Rečica ob Savinji
Nogometna tekma Stari - mladi
ob 12.00. Veniše
Zadrečko prvenstvo v tenisu
ob 14.00. Poligon PGD Grušovlje
Predaja motorne brizgalne in razdelitev opreme
ob 15.00. Bočna
Kolesarski trim za staro in mlado
ob 18.00. OŠ Rečica ob Savinji
Odprtje razstav: pregledna razstava podarjenih likovnih del 
zgornjesavinjskih likovnikov, razstava likovnih del osnovno-
šolcev, etnografska razstava Čebelarstvo nekoč in danes, roč-
nodelska razstava Iz preteklosti v prihodnost

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi 

Napovednik dogodkov Torek,
28. junij

ob 19.00. Kulturni dom Nova Štifta
Literarni večer KD Slap

Sreda,
29. junij

ob 19.00. Mozirski trg
Etnografsko obarvana prireditev Večer pod trško lipo
ob 20.00. Kulturni dom Gornji Grad
Bralna uprizoritev črne komedije Mama je umrla dvakrat

Četrtek, 
30. junij

ob 19.00. Kulturni dom Nova Štifta
Koncert ljudskih pevcev in godcev

Rubriko Morda ste iskali najdete na strani 16.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče najboljše mesne 
pasme za dopitanje; Fišar; gsm 
041/619-372.
Prodam bikca rj/lim., težkega 150 
kg; gsm 051/366-115.
Prodam bikca simentalca, 130 kg; 
gsm 040/520-559.
Prodam teličko ls limuzin, staro 3 
mesece; gsm 041/881-409.
Telice breje, pašne, čb, sivke, si-
mentalke ter manjšo traktorsko pri-
kolico prodam; gsm 041/239-017.
Prodam 3 kozličke; gsm 031/349-
368.
Prodam ovco, js pasme z jagenjčk-
om; tel. 03/5844-107.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim teličko simentalko-limuzin, 
težko 90 do 100 kg; gsm 041/513-
755.
Kupim kravo in telico za zakol ali 
dopitanje in bikce ter teličke nad 
100 kg – mesni tip; gsm 031/533-
745.

DRUGO – PRODAM
Prodam deske za  streho debeline 
20 mm; gsm 041/942-169.
Suha bukova drva, dolžine 33 cm, 
prodam; gsm 031/648-117.
Prodam bukova drva; gsm 
041/220-503.
Cisterno, 1.000 litrov, pvc, oči-
ščeno, za vodo, prodam; gsm 
041/637-526.
Prodam PSP-GO, malo rabljen; 
gsm 040/767-771, po 14. uri.
Prodam otroški motor (na akumu-
lator) 3 – 7 let, dobro ohranjen, ce-
na 100 eur; gsm 031/419-945.

Prodam trikolesni otroški kombini-
ran voziček in lupinico, zelo ugo-
dno; gsm 070/708-173.
Prodam otroško gorsko kolo, staro 
eno leto, lepo ohranjeno, simbolič-
na cena; gsm 031/642-058.
Prodam letošnji cvetlični med; gsm 
070/228-293.
Prodam savinjski želodec; gsm 
070/813-497.

DRUGO – KUPIM
Kupim traktor zetor univerzal 
štore ali IMT, plačilo takoj; gsm 
051/203-387.

KMETIJSKA MEHANIZACIJA – 
PRODAM

Dodatna dvojna kolesa za strmi-
ne, dim: 16,9 - 28, 2 vezni za zetor 
G245-7245 itd. gsm 041/519-507.
Prodam pajka SIP 230 in 400, trak-
torske gume in felne 12.4 – 28 in 
golfa 1.4, l. 1989; gsm 051/219-
926.

VOZILA – PRODAM
Prodam opel corso 1.0, registri-
rano do novembra 2011; gsm 
031/423-377.
Prodam seat cordobo, l. 1999, 1.4, 
150 000 km, bencin, izredno le-
po ohranjen; gsm 031/258-073 
– Vojko.

NEPREMIČNINE
Prodam enosobno stanovanje 
+ kabinet 35 m2, obnovljeno, 
25.000 eur, Lačja vas 15; gsm  
051/206-045. 
Na Ljubnem prodam hišo ali jo 
dam v najem; gsm 051/731-265.
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